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ΓΡΑΦΟΥΝ ΣΤΗ «Φ»

ΣΤΈΛΙΟΣ ΠΈΤΣΑΣ 
Οι Αχαρνές αλλάζουν!

ΣΤΈΛΙΟΣ 
ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ
Δημογραφικό: 

το πραγματικό πρόβλημα 
του Έθνους

ΓΡΗΓΟΡΗΣ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΈΛΛΟΣ

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση αξίζει 
κάτι περισσότερο από έναν  

ακόμη Κώδικα- αξίζει σεβασμό, 
δύναμη και προοπτική

Ο ΣΠΎΡΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ 
ΛΎΝΕΙ ΠΡΟΒΛΉΜΑΤΑ 
ΚΑΙ ΠΡΟΧΩΡΑ ΜΕ 
ΣΤΑΘΕΡΑ ΒΉΜΑΤΑ

Διαβάστε ακόμα  
στη «Φ»
Ευρωπαϊκή έρευνα  
για επιδοτήσεις  
στον ΟΠΕΚΕΠΕ:  
Στη Βουλή η δικογραφία 
για Βορίδη και Αυγενάκη 

Ποια σχολεία  
της Ανατολικής Αττικής 
αναβαθμίζονται  
μέσω του προγράμματος 
«Μαριέττα Γιαννάκου»

Αποκλειστική συνέντευξη 
του Προέδρου του 
Αχαρναϊκού, Άρη Ηλιάδη

ΑΝΤΙΠΑΛΑ ΔΕΟΝΤΑ 
'Ή ΣΚΙΕΣ ΤΟΎ 
ΠΑΡΕΛΘΟΝΤΟΣ;

ΚΥΡΙΟ ΘΕΜΑ ΙΣΡΑΉΛ 
ΚΑΙ ΙΡΑΝ: 
ΠΩΣ ΦΤΑΣΑΜΕ 
ΣΤΉΝ ΕΠΙΘΕΣΉ 
ΤΉΣ 12ΉΣ ΙΟΎΝΙΟΎ

ΑΡΧΙΖΟΎΝ ΤΑ ΕΡΓΑ 
ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΉΣ  
ΣΤΙΣ ΠΑΛΑΙΕΣ ΦΎΛΑΚΕΣ  
ΩΡΩΠΟΎ

ΤΕΣΣΕΡΑ +1 ΝΕΑ ΕΡΓΑ 
ΣΤΟΝ ΔΉΜΟ ΠΑΙΑΝΙΑΣ

ΕΎΑΓΓΕΛΟΣ 
ΜΠΟΎΡΝΟΎΣ
Η ΑΛΗΘΕΙΑ ΗΡΘΕ 
ΣΤΟ ΦΩΣ
Ο πρώην Δήμαρχος Ραφήνας 
- Πικερμίου σε μία εφ'όλης 
της ύλης συνέντευξη

ΤΟ ΟΡΑΜΑ ΚΑΙ Ο ΡΟΛΟΣ  
ΤΟΥ ΚΩΝ/ΝΟΥ ΧΑΛΙΟΡΗ 
ΓΙΑ ΤΟΝ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟ ΚΑΙ ΤΙΣ 
ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΤΑ ΠΑΡΑ-ΦΩΝΉ-ΜΑΤΑ
Η ΖΑΧΑΡΑΚΗ ΠΟΥ ΜΕΝΕΙ ΑΝΑΤΟΛΙΚΗ ΑΤΤΙΚΗ, 
Η ΡΑΦΗΝΑ ΚΑΙ ΤΟ ΣΟΥΝΙΟ 
ΚΑΙ ΟΙ ΑΠΟΡΙΕΣ ΤΗΣ ΚΟΥΤΣΟΜΠΟΛΑΣ!

ΑΛΕΞΉΣ ΤΣΙΠΡΑΣ - ΑΝΤΩΝΉΣ ΣΑΜΑΡΑΣ
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Αντίπαλα δέοντα ή σκιές  
του παρελθόντος;

Της Άρτεμις Γκούρλια 
Δ/ντρια Έκδοσης

Ο Αλέξης Τσίπρας και ο Αντώνης Σαμαράς φλερτάρουν με την επιστροφή -  
αλλά μπορούν να απειλήσουν πραγματικά τον Κυριάκο Μητσοτάκη;

ληξε σε διαχείριση. Αν επανέλθει, θα πρέπει 
να αποδείξει ότι δεν επιστρέφει απλώς για να 
“ρεφάρει” την ήττα ή να επαναπατρίσει απογο-
ητευμένους, αλλά για να αρθρώσει νέο πολιτι-
κό αφήγημα. Το ενδιαφέρον είναι ότι επιχειρεί 
ήδη να αναβαπτιστεί σε έννοιες που παλαιό-
τερα απεχθανόταν ή τουλάχιστον απέφευγε: 
πατριωτισμός, εθνική ασφάλεια, φύλαξη συνό-
ρων. Ένα λεξιλόγιο που δείχνει πως κατανοεί 
το πού μετακινείται η κοινωνία - αλλά δεν είναι 
σαφές αν μπορεί να το υπηρετήσει πειστικά.

Ο Αντώνης Σαμαράς, από την άλλη, είναι ένας 
πολιτικός που δεν έφυγε ποτέ από το προ-
σκήνιο -παρέμεινε ενεργός, “ενοχλητικός”, 
και ιδεολογικά καθαρός. Ο πατριωτισμός για 
αυτόν δεν είναι ευκαιριακό εύρημα, αλλά πυ-
ρήνας πολιτικής σκέψης. Το όραμά του είναι 
σταθερό: εθνική κυριαρχία, σκληρή γραμμή 
στο μεταναστευτικό, προσήλωση στις “παρα-
δοσιακές αξίες”. Αν αποφασίσει να ιδρύσει 
κόμμα, το πιθανότερο είναι ότι δεν το κάνει για 
να κυβερνήσει, αλλά για να ασκήσει πίεση. Για 
να καταδείξει ότι η ΝΔ απομακρύνεται από τις 
ρίζες της, να βάλει όρια στη διεύρυνση προς 
το κέντρο. Με άλλα λόγια: να προκαλέσει πο-
νοκέφαλο στον Μητσοτάκη, όχι να του πάρει 

τη θέση.

Όμως αυτό ακριβώς είναι και το όριό τους. 
Ούτε ο Τσίπρας, ούτε ο Σαμαράς φαίνεται να 
μπορούν να κινητοποιήσουν ευρείες κοινω-
νικές ομάδες με ενθουσιασμό. Ο πρώτος επι-
στρέφει με διάθεση ανασύνταξης αλλά χωρίς 
φρέσκια κοινωνική δυναμική, ενώ ο δεύτερος 
εκφράζει μια ιδεολογική ορθοδοξία που έχει 
περιορισμένο ακροατήριο.

Και οι δύο αναφέρονται στον «πατριωτισμό», 
αλλά ο καθένας με το δικό του φορτίο. Για τον 
Τσίπρα, είναι νέο χαρτί -ίσως ανάγκη. Για τον 
Σαμαρά, είναι δομικό χαρακτηριστικό. Κι όμως, 
αυτή η κοινή λέξη δεν γεφυρώνει τη διαφορά 
τους· την αναδεικνύει.

Αν δεν υπάρξει κάτι βαθιά ανατρεπτικό σε ιδέ-
ες, αισθητική και πολιτικό ύφος, κάθε νέο κόμ-
μα από αυτά τα δύο πρόσωπα θα είναι περισ-
σότερο ένα εργαλείο πίεσης ή υπενθύμισης, 
παρά ένας φορέας ανατροπής. Ίσως ενοχλη-
τικό για τον Μητσοτάκη, αλλά όχι υπαρξιακό.

Και η πολιτική, στην παρούσα φάση, δεν έχει 
ανάγκη από επιστροφές. Έχει ανάγκη από 
υπαρξιακές ρωγμές με λύσεις που δεν έχουν 
ακόμη ειπωθεί.

Σε μια περίοδο πολιτι-
κής κόπωσης, όπου η 

κυβερνητική κυριαρχία 
μοιάζει ακλόνητη περισ-
σότερο λόγω έλλειψης 
αντιπάλων παρά λόγω 
έμπνευσης, το ενδεχό-
μενο δημιουργίας νέων 
κομμάτων από δύο πρώην 

πρωθυπουργούς -τον Αλέξη Τσίπρα και τον 
Αντώνη Σαμαρά- γεννά το ερώτημα: μπο-
ρούν πράγματι να αποτελέσουν σοβαρό αντί-
παλο δέος για τον Κυριάκο Μητσοτάκη;

Όχι απλώς "κόμματα ζημιάς", αλλά φιλόδοξα 
εγχειρήματα ανατροπής.

Η απάντηση, αν κοιτάξουμε την πολιτική τους 
φυσιογνωμία σήμερα, είναι επιφυλακτική. 
Και για τους δύο.

Ο Αλέξης Τσίπρας, παρά το ανεξίτηλο στίγμα 
που άφησε στην ελληνική πολιτική σκηνή, 
φέρει τη φθορά μιας πορείας που ολοκλή-
ρωσε τον κύκλο της. Η αποχώρησή του από 
την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, όσο αξιοπρεπής κι αν 
ήταν, επισφράγισε μια πολιτική διαδρομή που 
ξεκίνησε με ριζοσπαστικά οράματα και κατέ-
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Είναι γεγονός πως το τελευταίο χρονικό διά-
στημα η Τοπική Αυτοδιοίκηση δεν διανύει 

την καλύτερή της περίοδο. Υπάρχουν πάρα πολ-
λές δυσκολίες, οι οποίες εδώ και χρόνια δεν 
μπορούν να ξεπεραστούν, καθώς αφορούν άλυ-
τα βουνά για όλες τις διοικήσεις. Γραφειοκρατία, 
προβλήματα στις χρηματοδοτήσεις, ζητήματα 
έλλειψης προσωπικού και άλλα πολλά δημιουρ-
γούν ένα μείγμα που δεν επιτρέπει σφιχτά χρο-
νοδιαγράμματα, μακρόπνοο προγραμματισμό ή 
μεγάλες υπερβάσεις. Δεν είναι τυχαίο άλλωστε 
πως όλα αυτά είναι πάντα θέματα στην ατζέντα 
των θεσμικών οργάνων των Δήμων και αποτε-
λούν ζήτημα συζήτησης ξανά και ξανά για όλους 
τους δημάρχους.

Παρόλα αυτά σε κάποιους δήμους διαπιστώνε-
ται μια αυξημένη αποτελεσματικότητα η οποία 
μπορεί να απέχει από το ιδεατό, είναι όμως πολύ 
κοντά στο εφικτό κι αυτό ακριβώς αποτελεί το 
επίκεντρο της πολιτικής και της διοίκησης. Ση-
μασία δηλαδή δεν έχει τι θέλουμε, αλλά τι μπο-

Σε τροχιά υλοποίησης πλέον τα μεγάλα 
έργα στις Αχαρνές

Ρεπορτάζ: Άρτεμις Γκούρλια

Σε δύσκολους καιρούς για την Αυτοδιοίκηση ο Σπύρος Βρεττός λύνει προβλήματα  
και προχωρά με σταθερά βήματα

ρούμε να καταφέρουμε σε δεδομένες συνθήκες 
και κόντρα σε δεκάδες προβλήματα.

Ο Δήμαρχος Αχαρνών Σπύρος Βρεττός έχει 
αποδείξει τα προηγούμενα χρόνια πως κινείται 
με άνεση σε αυτή την κατηγορία. Στην πρώτη 
του θητεία, ακόμη και το διάστημα των περιορι-
σμών και της πανδημίας είχε βρει τον τρόπο να 
προχωράει σημαντικά έργα για την πόλη. Έτσι 
και τώρα δείχνει να συνεχίζει στον ίδιο δρόμο. 
Την ώρα που οι περισσότεροι δήμοι της Αττικής 
προχωράνε με μεγάλη προσπάθεια, ο Δήμος 
Αχαρνών τρέχει και καλύπτει κενά δεκαετιών.

Μόλις πριν λίγες μέρες ανακοίνωσε την έναρξη 
των εργασιών για την ανάπλαση της Λεωφόρου 
Καραμανλή. Ένα εξαιρετικά σημαντικό έργο, 
καθώς πρόκειται για μια από τις εισόδους της 
πόλης, η οποία δέχεται τεράστιο κυκλοφορια-
κό φόρτο καθημερινά. Μετά από δεκαετίες θα 
υπάρξει πλήρης ανακατασκευή, προκειμένου οι 
Αχαρνείς να έχουν στη διάθεσή τους ένα σύγ-
χρονο δρόμο, που συνάμα θα συμβάλει στην 
οδική ασφάλεια.

Η ανάπλαση θα είναι ολιστική, καθώς θα πε-
ριλαμβάνει πλήρη ανακατασκευή του οδικού 
δικτύου, κατασκευή νησίδας για την ασφάλεια 
πεζών και οχημάτων, ανάπλαση όλων των δια-
σταυρώσεων και πεζοδρομίων, νέο φωτισμό 
τύπου led, παράλληλες φυτεύσεις και έξυπνες 
διαβάσεις σε όλο το ύψος από τη διασταύρωση 
με τη Λ. Πάρνηθος έως και τη διασταύρωση με 
την οδό Αγίας Τριάδας.

Ταυτόχρονα μετά από συνεχείς πιέσεις και αλ-

λεπάλληλες συναντήσεις ξεμπλοκάρουν και 
συνεχίζονται προς την ολοκλήρωσή τους τα δύο 
μεγάλα αντιπλημμυρικά έργα που πραγματο-
ποιεί το Υπουργείο Υποδομών, οι διευθετήσεις 
των δύο μεγάλων ρεμάτων της Εσχατιάς και της 
Καναπίτσας.

Σταδιακά προχωράνε και οι εργασίες για την 
υλοποίηση του μητροπολιτικού πάρκου στη Λα-
θέα, το οποίο με την ολοκλήρωσή του θα αποτε-
λέσει ορόσημο όχι μόνο για τις Αχαρνές. Σε εξέ-
λιξη βρίσκονται οι εργασίες αποκατάστασης του 
Μητροπολιτικού Ναού Αγίου Βλασίου, που είχε 
«πληγωθεί» από τον σεισμό του 2019. Με χρο-
νοδιάγραμμα ολοκλήρωσης ενός έτους ευχή 
όλων είναι το 2026 οι εορτασμοί για τον πολιού-
χο της πόλης να γίνουν στον ανακαινισμένο ναό.

Σε φάση δημοπράτησης τέλος βρίσκεται ένα 
ακόμη μεγάλο έργο, το οποίο είναι πιθανό να ξε-
κινήσει εντός των επόμενων μηνών και δεν είναι 
άλλο από την ανάπλαση των κεντρικών εισόδων 
της πόλης, των Λεωφόρων Δημοκρατίας και Φι-
λαδελφείας. Ένα επίσης σημαντικότατο έργο, 
για το οποίο χρειάστηκε να ξεπεραστούν πολλά 
εμπόδια για να φτάσει ως εδώ.

Το σίγουρο είναι πως ο Σπύρος Βρεττός έχει 
την τεχνογνωσία και την ικανότητα να προχωρά 
συντονισμένα τα μεγάλα έργα που χρειάζεται η 
πόλη.

Με τη δημοτική ομάδα, η οποία συνεχίζει δεμέ-
νη και ισχυρή βαδίζει με σταθερά βήματα για να 
υλοποιήσει ακόμη περισσότερα έργα από όσα 
είχε υποσχεθεί στους δημότες του.
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Εν όψει μιας σημαντικής εξέλιξης στο θέμα 
της αστυνόμευσης και της ασφάλειας βρί-

σκεται πλέον ο Δήμος Αχαρνών. Συγκεκριμένα 
όπως προέκυψε μετά και την τελευταία συνά-
ντηση του Δημάρχου Σπύρου Βρεττού και του 
υπουργού Προστασίας του Πολίτη Μιχάλη Χρυ-
σοχοΐδη αναμένεται σύντομα η υπογραφή μνη-
μονίου συνεργασίας μεταξύ των δύο πλευρών 
το οποίο θα προβλέπει την πάταξη των παραβα-
τικών συμπεριφορών με την αξιοποίηση νέων 
τεχνολογιών. Παράλληλα με την εκπόνηση ενός 
ανανεωμένου και εξελιγμένου σχεδίου κατα-
στολής αναμένεται να υπάρξει μεγαλύτερη απο-
τελεσματικότητα στην προσπάθεια της πολιτείας 
για αντιμετώπιση της παραβατικότητας.

Δεν είναι η πρώτη φορά που μια τέτοια συνά-
ντηση καταλήγει στη δημοσιοποίηση προθέσε-
ων από την πλευρά του Υπουργείου. Γι’ αυτό άλ-
λωστε και κάποιοι… καλοπροαίρετοι έσπευσαν 
να ανασύρουν από το αρχείο τους φωτογραφίες 
από το παρελθόν. Μόνο που με τον τρόπο αυτό 
ξεχωρίζουν αυτοί που πραγματικά παλεύουν 
να δώσουν λύσεις, όπως ο Δήμαρχος Σπύ-
ρος Βρεττός και αυτοί που επενδύουν σε έναν 
άκρατο λαϊκισμό, παίζοντας με το συναίσθημα 
των δημοτών. Δεν είναι τυχαίο άλλωστε πως 
σε κάθε κάλεσμα κοινής δράσης παραμένουν 
αμέτοχοι παρατηρητές και περιορίζονται στο να 
κάνουν μικροπολιτική ποστάροντας χωρίς αιδώ 
φωτογραφίες άρρωστων ανθρώπων.

Εδώ όμως τα πράγματα είναι συγκεκριμένα και 
σύμφωνα με το ρεπορτάζ υπάρχουν διαπιστώ-
σεις που δεν αμφισβητούνται. Στην πρώτη θέση 
είναι οι εξελίξεις στο θέμα του κτηρίου της Αυλί-
ζας. Λίγοι μπορούν να αντιληφθούν τη σημασία 
του έργου αυτού, καθώς δεν θα δημιουργηθεί 
απλά ένα αστυνομικό τμήμα, αλλά μια ολόκλη-
ρη υποδιεύθυνση. Εκεί θα είναι η έδρα ολόκλη-
ρων μονάδων αστυνόμευσης και καταστολής, οι 
οποίες θα κινούνται καθημερινά και 24/7 στην 

περιοχή. Βέβαια μόνο εύκολη υπόθεση δεν 
ήταν η εξέλιξη αυτή, καθώς δόθηκε πραγματι-
κά μεγάλος αγώνας, αφού μέχρι και στη Βουλή 
έφτασε το θέμα και η αλλαγή χρήσης του κτη-
ρίου. Πλέον μπαίνουμε στην τελική ευθεία και 
στις αρχές του 2026 αναμένεται η δημοπράτηση 
του έργου.

Όλοι αντιλαμβάνονται βέβαια την ανάγκη για 
όσο το δυνατόν ταχύτερες ενέργειες, δεν πρέ-
πει όμως να παραβλέπεται το γεγονός πως πρό-
κειται για μια εξέλιξη η οποία θα αλλάξει άρδην 
το τοπίο της Αυλίζας και θα αποτελεί το κέντρο 
επιχειρήσεων της αστυνομίας της Δυτικής Αττι-
κής για το μέλλον.

Παράλληλα όμως για πρώτη φορά μετά από 
χρόνια τα αστυνομικά τμήματα βρίσκονται σε 
καλύτερη κατάσταση όσον αφορά την επάνδρω-
σή τους. Τόσο το τμήμα ασφαλείας όσο και τα 
άλλα τμήματα έχουν ενισχυθεί σημαντικά, αν 
και βέβαια πάντα ο εχθρός του καλού είναι το 
καλύτερο.

Τρίτο σημείο που προέκυψε από τη συνάντηση 
είναι το γεγονός πως το νεοσύστατο τμήμα της 
ΕΛΑΣ, γνωστό ως το «ελληνικό FBI” έχει ανα-
λάβει δράση και δρα διαρκώς στην περιοχή 
των Αχαρνών. Μέσα σε μόλις δύο μήνες έχει 
καταφέρει να εξαρθρώσει τρεις εγκληματικές 
οργανώσεις, ενώ έχει πραγματοποιήσει πάνω 
από 700 (!) προσαγωγές. Αυτά είναι επίσημα 
στοιχεία της αστυνομίας τα οποία μάλιστα δια-
σταυρώνονται από την καθημερινή ενημέρωση 
και το αστυνομικό δελτίο και δεν επιδέχονται την 
παραμικρή αμφισβήτηση.

Επειδή όμως ακόμη κι έτσι κάποιοι δεν πεί-
θονται μπορούν απλά να παρακολουθήσουν 
τα δελτία ειδήσεων. Εκεί που μόνο την πρώτη 
εβδομάδα του Ιουνίου φιλοξενήθηκαν εκτενή 
ρεπορτάζ για συντονισμένες επιχειρήσεις της 
Αστυνομίας σε περιοχές που εντοπίζονται πα-
ραβατικές συμπεριφορές. Η μία εξ αυτών μά-

λιστα πραγματοποιήθηκε με πολυμελή μεικτά 
κλιμάκια, τα οποία εξέτασαν ακόμη και τις πε-
ριπτώσεις ρευματοκλοπής, καταλήγοντας σε 14 
συλλήψεις. Ενδεικτικά στην επιχείρηση συμμε-
τείχαν αστυνομικοί της Διεύθυνσης Αστυνομίας 
Δυτικής Αττικής, της Υποδιεύθυνσης Δίωξης και 
Εξιχνίασης Εγκλημάτων Δυτικής Αττικής, της 
ΟΠΚΕ, της ομάδας ΔΙ.ΑΣ, της Διεύθυνσης Αστυ-
νομικών Επιχειρήσεων Αττικής, της ΟΕΠΤΑ, 
αστυνομικού σκύλου και μη στελεχωμένου αε-
ροσκάφους (drone).

Επιπλέον ο Σπύρος Βρεττός έλαβε διαβεβαι-
ώσεις για αύξηση της παρουσίας των ειδικών 
μονάδων για την αστυνόμευση των Μέσων Μα-
ζικής Μεταφοράς, οι οποίες στο λίγο χρόνο επι-
χειρήσεών τους έχουν επιδείξει ήδη σημαντικά 
αποτελέσματα.

Παρά την πληθώρα των καταγεγραμμένων γε-
γονότων, κανείς δεν αμφισβητεί πως ακόμη 
απαιτείται μεγάλη προσπάθεια από την αστυνο-
μία. Αυτό όμως δεν επιτρέπει σε κανέναν να δι-
αστρεβλώνει την πραγματικότητα και να παρου-
σιάζει μια κατάσταση η οποία το μόνο που κάνει 
είναι να δυσφημεί την πόλη και να διαιωνίζει 
ακόμη περισσότερο την κατάσταση. Τα στοιχεία 
της αστυνομίας είναι σαφή και καταδεικνύουν 
πως στις Αχαρνές δεν υπάρχει μεγαλύτερη 
εγκληματικότητα από ότι σε άλλους δήμους που 
θεωρούνται πιο… προνομιούχοι. Άλλωστε μόλις 
πριν δύο μήνες ο υπουργός υπέγραψε μνημόνιο 
με τον Δήμο Κηφισιάς που κατά γενική ομολογία 
αντιμετωπίζει μεγάλο πρόβλημα.

Η εικόνα των τοξικοεξαρτημένων σε κάποια συ-
γκεκριμένα σημεία της πόλης, σίγουρα δεν αρέ-
σει σε κανέναν. Δεν πρέπει όμως να παραβλέ-
πουμε πως είναι άρρωστοι άνθρωποι για τους 
οποίους η πολιτεία θα πρέπει να ασχοληθεί σο-
βαρά για να τους βοηθήσει. Από αυτό το σημείο 
όμως μέχρι του σημείου κάποιοι να εκμεταλ-
λεύονται την εικόνα τους και να τους διασύρουν 
στο διαδίκτυο για να στηρίξουν το αφήγημά τους 
υπάρχει χαώδης απόσταση.

Ο Σπύρος Βρεττός παραμένει αμετακίνητος στις 
υποσχέσεις του και συνεχίζει τον … μοναχικό 
αγώνα του να διεκδικεί ό,τι περισσότερο μπορεί. 
Η δημοτική αρχή δεν βρίσκει συμπαράσταση 
παρά τις συνεχείς προσκλήσεις προς τις άλλες 
παρατάξεις. Κανένας δήμαρχος δεν μπορεί να 
λύσει το πρόβλημα της ασφάλειας και της πα-
ραβατικότητας και όποιος δεν το αντιλαμβάνεται 
αυτό, στρουθοκαμηλίζει. Μπορεί όμως να διεκ-
δικεί και σύμφωνα με τα γεγονότα, ελάχιστοι 
δήμαρχοι μπορούν να θεωρηθούν πιο… πιεστι-
κοί σε αυτόν τον τομέα. Ένα είναι σίγουρο πως 
εφόδιό του έχει τη συμπαράσταση των δημοτών 
που αντιλαμβάνονται την πραγματικότητα και 
τον στηρίζουν στην προσπάθειά του.

Με μνημόνιο, ενισχύσεις και νέες τεχνολογίες στη 
μάχη της παραβατικότητας στις Αχαρνές η Αστυνομία

Ρεπορτάζ: Άρτεμις Γκούρλια

Τι συμφωνήθηκε στη συνάντηση μεταξύ του Μιχάλη Χρυσοχοΐδη και Σπύρου Βρεττού
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Στην κοινή συνεδρίαση των Δ.Σ. της Κεντρι-
κής Ένωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ) και

της Ένωσης Περιφερειών Ελλάδας (ΕΝΠΕ) με 
θέμα το νέο Κώδικα Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
υπήρχε επιτακτική ανάγκη να ακουστεί δυνα-
τά, παρουσία των εκπροσώπων του Υπουργείου 
Εσωτερικών, αυτό που βιώνουμε καθημερινά 
στους Δήμους μας: ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση 
έχει φτάσει στα όριά της. Και ότι αν πραγματικά 
θέλουμε να χτίσουμε ένα σύγχρονο, αποτελε-
σματικό κράτος, οφείλουμε πρώτα να ξεκινή-
σουμε από το τοπικό του κύτταρο — τον Δήμο.

Κατά την παρέμβασή μου έθεσα ευθέως το ερώ-
τημα: Τι είδους Αυτοδιοίκηση θέλει τελικά το 
Κράτος; Μια ισχυρή, αυτόνομη και παραγωγική 
ή μια διακοσμητική, εξαρτημένη και ανίσχυρη;

Τους τελευταίους μήνες είναι σε εξέλιξη ο δι-
άλογος για τη σύνταξη ενός νέου Κώδικα για 
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, ενός Κώδικα που έχει 
στόχο να ρυθμίσει όλα τα θέματα που απασχο-
λούν το θεσμό σε επίπεδο νομοθεσίας και παρά 
τις σημαντικές προσπάθειες των στελεχών του 
Υπουργείου Εσωτερικών για τη σύνταξη του 
νέου Κώδικα, υπάρχει ένα σημαντικό έλλειμμα 
στη διαδικασία. Είναι αδιανόητο η συντριπτική 
πλειοψηφία όσων συμμετέχουν στην αρμόδια 
ομάδα εργασίας να μην έχουν καμία βιωμα-
τική σχέση με την Αυτοδιοίκηση. Αν δεν συμ-
μετάσχουν ουσιαστικά οι αιρετοί που ζουν και 

εφαρμόζουν τους νόμους στην πράξη, αν δεν 
ζητηθεί και ακουστεί η δική τους άποψη, τότε το 
αποτέλεσμα κινδυνεύει να είναι θεωρητικό και 
ανεφάρμοστο.

Οι αλλαγές που απαιτούνται 
είναι σαφείς:
• Να σταματήσει η κηδεμονία: Ο έλεγχος 

νομιμότητας δεν μπορεί να γίνεται από 
διορισμένους κρατικούς «γκαουλάιτερ». 
Υπάρχει Δικαιοσύνη σ’ αυτή τη χώρα. Αυτή 
είναι η μόνη αρμόδια να κρίνει τους αιρετούς 
και τις πράξεις τους.

• Να ενισχυθούν οι Δήμοι με προσωπικό:  
Η κινητικότητα και τα μνημονιακά μέτρα μάς 
απογύμνωσαν. Δεν μπορούμε να κάνουμε 
διοίκηση με υποστελεχωμένες υπηρεσίες.

• Να μεταφερθούν αρμοδιότητες στην πράξη, 
όχι στα λόγια: Δεν γίνεται να μιλάμε για 
αποκέντρωση όταν 21.500 αρμοδιότητες 
παραμένουν στο κεντρικό κράτος.

• Να εξασφαλιστούν τακτικά και επαρκή 
έσοδα: Δεν μπορούμε να λειτουργούμε 
με οικονομικά δεδομένα του 2012 όταν οι 
ανάγκες έχουν πολλαπλασιαστεί. Ο «κόφτης» 
στους ΚΑΠ πρέπει να καταργηθεί. Όποια 
αρμοδιότητα μεταφέρεται, να συνοδεύεται 
και από τους αντίστοιχους πόρους - 
οικονομικούς και ανθρώπινους.

• Να σταματήσει η παγίδα των υποχρεώσεων 
χωρίς αντίκρισμα: Δεν μπορεί το κράτος να 
μεταφέρει συνεχώς υποχρεώσεις στους 
Δήμους χωρίς να προβλέπει χρηματοδότηση. 
Αυτή δεν είναι αποκέντρωση - είναι 
αποποίηση ευθυνών.

Θέλω, όμως, και να είμαι δίκαιος. Οφείλω να 
αναγνωρίσω τις προσπάθειες του Υπουργού 
Εσωτερικών, κ. Θεόδωρου Λιβάνιου. Έχει επι-
δείξει διάθεση να στηρίξει την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση και τον καλώ, έστω και την ύστατη στιγμή, 
να διασφαλίσει πως ο νέος Κώδικας δεν θα εί-
ναι απλώς ένα γραφειοκρατικό συνονθύλευμα, 
αλλά μία πραγματική μεταρρύθμιση.

Η χώρα χρειάζεται μια Αυτοδιοίκηση που δεν 
θα επαιτεί στους διαδρόμους των Υπουργείων 
για το αυτονόητο. Χρειάζεται μια Αυτοδιοίκηση 
δυναμική, με ισχυρή τοπική παρουσία και ξεκά-
θαρη πολιτική ισχύ.

Κλείνοντας, απευθύνω ένα μήνυμα προς όλους 
τους συναδέλφους αιρετούς, αλλά και προς την 
Πολιτεία:

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση κράτησε όρθια τη χώρα 
στις μεγαλύτερες κρίσεις. Ήρθε η ώρα να της 
επιστραφεί εμπιστοσύνη, κύρος και πόροι. Συ-
νεχίζουμε ενωμένοι, δίνουμε μάχη για ισχυ-
ρούς, αυτόνομους, αποτελεσματικούς Δήμους. 
Γιατί μόνο έτσι υπηρετούμε ουσιαστικά τους πο-
λίτες μας.

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση αξίζει κάτι περισσότερο από έναν  
ακόμη Κώδικα - αξίζει σεβασμό, δύναμη και προοπτική
Γράφει o Γρηγόρης Κωνσταντέλλος
Δήμαρχος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, Α’ Αντιπροέδρου της ΚΕΔΕ

Π.Ν. ΒΡΑΜΠΑΚΗΣ 
& ΣΙΑ Ο.Ε.

Καλλινίκου 13 & Αναπαύσεως, Ν. Νεκρταφείο, Αχαρναί
ΤΗΛ.: 210 24.62.992 • 210 24.68.378

ΠΑΣΧΑΛΗΣ: 697 815.3134 • ΠΑΤΕΣΤΟΣ: 697 272.1327
E-MAIL: patvrab@gmail.com

ΜΑΡΜΑΡΑ - ΜΝΗΜΕΙΑ
ΔΙΑΚΟΣΜΗΣΕΙΣ ΠΑΝΤΟΣ ΤΥΠΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ - ΚΑΝΤΗΛΙΑ
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Το όνειρο μιας ολόκληρης γενιάς για να με-
τατραπούν οι Παλαιές Φυλακές Ωρωπού σε 

Κέντρο Ιστορίας Δημοκρατίας και Δομών Πολι-
τισμού γίνεται πραγματικότητα καθώς μετά από 
μεγάλη καθυστέρηση εγκρίθηκε τελικά από την 
υπηρεσία Νεωτέρων Μνημείων η μελέτη εφαρ-
μογής της μετατροπής του χώρου των Παλαιών 
Φυλακών, σε «Κέντρο Ιστορίας Δημοκρατίας 
και Δομών Πολιτισμού», εντός του ιστορικού τό-
που του συγκροτήματος των παλαιών φυλακών 
Ωρωπού. 

ΑΠΙΑΣΤΟ ΟΝΕΙΡΟ

Για τους δημότες του Δήμου Ωρωπού είναι με-
γάλη δικαίωση καθώς έγινε πράξη ένας «άπια-
στος» στόχος που προσπαθούσαν να πετύχουν 
γενιές και γενιές παραγόντων της τοπικής αυτο-
διοίκησης από το 1974. Κατάφερε να το πετύχει 
η δημοτική αρχή του Γιώργου Γιασημάκη η οποία 
από την πρώτη ημέρα της εκλογής της έβαλε 
το θέμα ως προτεραιότητα παρότι συνάντησε 
εμπόδια αλλά και την χλεύη της αντιπολίτευσης. 
Από τις πρώτες ημέρες ανάληψης των καθηκό-
ντων του τον Σεπτέμβριο του 2019 ο Γιασημάκης 
έκανε αίτημα στο Υπουργείο Δικαιοσύνης για 
την παραχώρηση των Παλαιών Φυλακών στον 
Δήμο Ωρωπού. 

ΔΕΝ ΞΕΧΑΣΑΝ ΤΟΝ ΩΡΩΠΟ...
Αρχίζουν τα έργα αποκατάστασης στις Παλαιές Φυλακές Ωρωπού

Ρεπορτάζ: Άρτεμις Γκούρλια

ΤΟ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

Μάλιστα για το ζήτημα ενδιαφέρθηκε προσωπι-
κά ο πρωθυπουργός Κωνσταντίνος Μητσοτάκης 
ο οποίος τον Ιούλιο του 2020 με την τότε πρόε-
δρο της Δημοκρατίας Κατερίνα Σακελλαροπού-
λου βρέθηκε στον ιερό χώρο και ανακοίνωσε 
την παραχώρηση των Φυλακών στον Δήμο Ωρω-
πού. Περίπου ένα χρόνο αργότερα ανακοινώθη-
κε χρηματοδότηση περίπου 7.000.000 ευρώ και 
έτσι 5 χρόνια μετά την εξαγγελία του πρωθυ-
πουργού αναμένεται να μπουν τα συνεργεία του 
αναδόχου για να ξεκινήσουν οι εργασίες.

Η ΜΕΛΕΤΗ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ

Την ανακοίνωση της έγκρισης μελέτης εφαρμο-
γής έκανε με ικανοποίηση αλλά και υπερηφά-
νεια ο δήμαρχος Ωρωπού Γιώργος Γιασημάκης 
προαναγγέλλοντας την έκδοση αδείας από την 
Πολεοδομία εντός των ημερών προκειμένου να 
ξεκινήσει άμεσα αυτό το εμβληματικό έργο, που 
θα αναδείξει τον Ωρωπό ως τοπόσημο της δη-
μοκρατίας, της ιστορίας και του πολιτισμού. Να 
σημειωθεί πως στην αρχική μελέτη περιλαμβά-
νονταν και ανοιxτό θέατρο αλλά δεν εγκρίθηκε 
από τη Νεωτέρων Μνημείων, ενώ μετά και τις 
αυστηρές παρατηρήσεις που έγιναν ώστε να δι-
ατηρηθεί αναλλοίωτος ο χαρακτήρας των κτιρί-
ων δόθηκε η έγκριση. 

ΟΛΑ ΘΑ ΣΥΝΤΗΡΗΘΟΥΝ

Να σημειωθεί πως όλα τα υλικά των κτιρίων, 
όπως κεραμίδια, παράθυρα, πόρτες θα διατη-
ρηθούν και θα συντηρηθούν και μόνο σε ελά-
χιστες περιπτώσεις ανεπανόρθωτης βλάβης θα 
έχουμε αντικατάσταση με σύγχρονα υλικά αλλά 
πάντα με την όψη και τα χρώματα που έχουν 
σήμερα τα κτίρια. Επίσης έχουν γίνει ειδικές με-
λέτες ώστε να μην είναι ορατές οι νέες ηλεκτρο-
λογικές εγκαταστάσεις αλλά και η θέρμανση και 

ψύξη των κτιρίων. Όσο για τη χρήση των κτιρίων 
έχουν γίνει προτάσεις και έχουν υπάρξει προτά-
σεις που έχουν συζητηθεί στο παρελθόν στο δη-
μοτικό συμβούλιο του Δήμου Ωρωπού οι οποίες 
αναφέρονται σε μουσείο, σε αίθουσα εκθέσε-
ων, σε βιβλιοθήκη, σε έδρα των αντιστασιακών 
σωματείων, σε έδρα του αρχείου του Μίκη Θεο-
δωράκη αλλά και πανεπιστημιακή χρήση. 

Από το ορφανοτροφείο στη χούντα

Tα κτίρια αυτά άρχισαν να οικοδομούνται το 
1909 για το Αμαλίειο Ορφανοτροφείο σε έκταση 
που όρισε με διαθήκη του ο μεγάλος ευεργέτης 
Ανδρέας Συγγρός μεγαλοκτηματίας της περιο-
χής. Λειτουργούσαν ως ορφανοτροφείο μέχρι 
το 1933. Τότε μετατράπηκαν σε φυλακές αφού 
εξαγοράστηκε από το Ελληνικό δημόσιο. Οι φυ-
λακές λειτουργούσαν κατά παράβαση των διε-
θνών προδιαγραφών αφού στεγάζονταν στους 
ίδιους χώρους ενήλικοι με ανήλικους κρατού-
μενους.

Ο ΣΕΙΣΜΟΣ ΚΑΙ Ο ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ

Τα κτίρια ισοπεδώθηκαν με τον ισχυρό σεισμό 
του 1938. Στην συνέχεια τα κτίρια οικοδομήθη-
καν πάλι για να λειτουργήσουν μόνο ως φυλα-
κές. Η επταετία των Συνταγματαρχών μετέτρε-
ψε το 1967 τις φυλακές σε χώρο έγκλειστων 
πολιτικών κρατούμενων. Ο Μίκης Θεοδωράκης 
κρατήθηκε από τον Οκτώβριο του 1969 έως τον 
Απρίλιο του 1970 (έγραψε μεταξύ άλλων το πε-
ρίφημο «Και εσύ λαέ βασανισμένε μην ξεχνάς 
τον Ωρωπό») ο Ανδρέας Λεντάκης, ο Μανώλης 
Γλέζος κ.α. αλλά καταργήθηκαν με την πτώση 
τους. Σε ένα από τα κτίρια των πρώην φυλακών 
εγκαινιάστηκε το 1976 το 1ο Γυμνάσιο Ωρωπού 
και λειτούργησε εκεί έως το 1989. Σήμερα φιλο-
ξενείται το Δημοτικό Ωδείο Ωρωπού και πολιτι-
στικοί σύλλογοι.
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Μια σειρά από νέα έργα τα οποία δρομολο-
γούνται το επόμενο διάστημα αναφέρθηκε 

ο Δήμαρχος Παιανίας Ισίδωρος Μάδης κατά την 
εκδήλωση απολογισμού της περιόδου 2024- 
2025. Δεν παρέλειψε δε να μιλήσει για έργα που 
έρχονται από το παρελθόν, παρέμεναν κολλη-
μένα και σήμερα περνούν σε φάση υλοποίησης 
μετά από προσπάθειες τεσσάρων περίπου ετών.

Χαρακτηριστική περίπτωση κολλημένου έργου 
–εκτός της αποχέτευσης στη ΔΕ Παιανίας που 
απαίτησε λεπτούς χειρισμούς ώστε να διασω-
θεί- είναι εκείνο της ανακατασκευής της οδικής 
σύνδεσης με το Σπήλαιο Κουτούκι. Επί τέσσερα 
χρόνια οι υπηρεσίες του Δήμου Παιανίας πά-
λευαν σε συνεργασία με τη Γενική Γραμματέα 
Φώφη Τολούδη να ξεπεράσουν τα εμπόδια κα-
θώς απαιτούνταν μια σειρά από έγγραφα άλλων 
φορέων. Όπως ανακοίνωσε ο Ισίδωρος Μάδης, 
οι διαδικασίες ολοκληρώθηκαν πλέον και με τη 
χρηματοδότηση να είναι εξασφαλισμένη από 
την Περιφέρεια Αττικής, το έργο προκηρύσσεται 
το επόμενο διάστημα. Πρόσθεσε δε πως υπάρ-
χει και πρόβλεψη για την αντικατάσταση του 
φωτισμού με νέας τεχνολογίας σώματα που φέ-
ρουν μικρά φωτοβολταϊκά. Το θέμα του οδοφω-
τισμού είχε ταλαιπωρήσει τις υπηρεσίες καθώς 
η προηγούμενη εγκατάσταση καταστράφηκε 
ολοσχερώς όταν γνωστοί-άγνωστοι ξήλωσαν 
πολλά μέτρα καλωδίων για να εκμεταλλευτούν 
τον χαλκό.

Ο Δήμαρχος Παιανίας επεφύλασσε και μια έκ-
πληξη στους εκατοντάδες δημότες που είχαν 
κατακλύσει το Μουσείο Βορρέ: ανακοίνωσε 
πως μετά από διαπραγματεύσεις ετών περνά 
στον Δήμο Παιανίας το Σπήλαιο Κουτούκι. «Ανα-
λαμβάνουμε την προβολή και εκμετάλλευσή 
του έχοντας ήδη έτοιμο το επιχειρησιακό πλά-
νο» συμπλήρωσε. Εκκρεμεί το ραντεβού για τις 
απαραίτητες υπογραφές στο Υπουργείο Πολιτι-

σμού και στην συνέχεια τίθεται σε εφαρμογή το 
επιχειρησιακό πλάνο με το οποίο πείσθηκαν οι 
αρμόδιοι για την παραχώρηση.

Επαναλαμβάνοντας πως ο σχεδιασμός του δή-
μου πλέον γίνεται με «σύννομες διαδικασίες 
ώστε στο μέλλον να μην αντιμετωπίσουμε πα-
ρόμοια προβλήματα» ο Ισίδωρος Μάδης παρου-
σίασε τα επόμενα έργα:

Νέο ΚΑΠΗ στη ΔΕ Παιανίας
εξηγώντας πως το κτίριο που στεγάζει σήμερα  
τη δομή δεν προσφέρεται για να κα-
λύψει τις πραγματικές ανάγκες ενός 
ΚΑΠΗ ανακοίνωσε την ανέγερση χώρου  
πλησίον στον Ι.Ν. Χριστου Γέννεσης.  
Έχει δρομολογηθεί η απαραίτητη μελέτη.

Νέο δημοτικό κατάστημα στην πλατεία 
Κορυτσάς
Ολοκληρώνονται οι διαδικασίες για την έκδοση 
άδειας κατεδάφισης και οικοδομικής άδειας με 
στόχο να προχωρήσει η ανάπλαση με νέο δημο-
τικό κατάστημα. Παράλληλα εξελίσσονται και 
οι διαδικασίες για την τακτοποίηση του ιδιοκτη-
σιακού. Όπως εξήγησε ο Ισίδωρος Μάδης έχει 
εξασφαλίσει δεσμεύσεις για τη χρηματοδότηση 
ενώ ιδιαίτερη αναφορά έκανε στην ΙΝΤRAKAT 
η οποία εκπόνησε την απαραίτητη μελέτη αλλά 
και προχώρησε στην έκδοση των σχετικών αδει-
ών. Με την πλήρη ανάπλαση της πλατείας θα 
δημιουργηθεί πολυχώρος με αίθουσα πολλα-
πλών χρήσεων, χώρους γραφείων και θερινό 
κινηματογράφο.

Δρομολογούνται και δημοπρατούνται 
όλα τα έργα των εισφορών
Πρόκειται για διανοίξεις, κρασπεδόρειθρα 
και ασφαλτόστρωσεις στις ΠΕ6 – 7 & 8 και  
ΠΕ2 στα Γλυκά Νερά. Ο Δήμαρχος Παιανίας 

έκανε ειδική μνεία στην ΠΕ2 της Δημοτικής 
Ενότητας Παιανίας εξηγώντας πως μοναδικός 
τρόπος επίλυσης του προβλήματος για αυτή την 
περιοχή είναι η δανειακή σύμβαση. «Διαφορετι-
κά δεν θα μπορούσαν ποτέ να γίνουν τα έργα» 
όπως εξήγησε.

Ολοκληρώνονται οι διαδικασίες  
για τις επεκτάσεις του σχεδίου πόλεως
Πρόκειται για την πολεοδόμηση της περιοχής 
ΒΙΟΠΑ-ΒΙΠΑ και την κτηματογράφηση – πολε-
οδόμηση τμημάτων των ΠΕ 4, ΠΕ7, Αγίου Αθα-
νασίου και επιχειρηματικού πάρκου. Ο Ισίδωρος 
Μάδης εκτίμησε πως οι διαδικασίες θα ολοκλη-
ρωθούν πριν το τέλος του 2025 οπότε θα ανοίξει 
ο δρόμος στους ιδιοκτήτες να αξιοποιήσουν την 
περιουσία τους και ο Δήμος Παιανίας να ωφελη-
θεί ποικιλοτρόπως.

Ψηλά στις προτεραιότητες Δημάρχου Παι-
ανίας είναι η αστική ανάπλαση της πα-
ραρεματίου περιοχής με τη δημιουργία 
ενός δημοτικού υπαίθριου πολυχώρου.  
Με την ολοκλήρωσή του θα γίνει υπερτοπι-
κός πόλος έλξης ενώ θα καλύψει τις ανάγκες 
των πολιτών για χώρους ψυχαγωγίας και ανα-
ψυχής. Πρόκειται για έργο προϋπολογισμού 
άνω των 5.000.000 ευρώ το οποίο είχε υπο-
βληθεί στο Πρόγραμμα Τρίτσης δίχως εν τέλει  
να ενταχθεί σε χρηματοδότηση. «Πρέπει  
να γίνει και θα βρω τον τρόπο να γίνει  
διότι είναι προς όφελος της κοινωνίας μας» ξε-
καθάρισε ο Ισίδωρος Μάδης.

Κλείνοντας εξήγησε «όσα σήμερα σας παρου-
σίασα είναι κομμάτια από το όραμα μας για τον 
Δήμο Παιανίας. Όχι υποσχέσεις ανέξοδες αλλά 
δεσμεύσεις ρεαλιστικές που στηρίζονται στη 
σκληρή δουλειά όλων μας».

Τέσσερα +1 νέα έργα στον Δήμο Παιανίας
Ρεπορτάζ: Άρτεμις Γκούρλια
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Υπάρχουν κάποιες φορές που η κουβέντα δεν 
ξεκινά από τα μεγάλα λόγια, αλλά από μια 

βόλτα στον χώρο. Μια απλή ξενάγηση στις εγκα-
ταστάσεις της Παιανίας αρκεί για να καταλάβει 
κανείς τι σημαίνει «κάτι αλλάζει». Όχι μόνο επει-
δή βλέπει τις σκαλωσιές, τα νέα υλικά και τα γή-
πεδα να παίρνουν ξανά ζωή, αλλά κυρίως γιατί 
νιώθει ότι αυτή τη φορά, η αλλαγή έχει βάθος.

Οι Ολυμπιακές εγκαταστάσεις της Παιανίας, κα-
τασκευασμένες το 2002 ενόψει των Αγώνων της 
Αθήνας, για χρόνια έμειναν στην αφάνεια. Χώ-
ρος που φιλοξένησε τον στίβο, το βόλεϊ και τις 
εθνικές ομάδες, κατέληξε να μοιάζει με σκιώδες 
απομεινάρι ενός μεγάλου ονείρου. Σπασμένα 
παράθυρα, εγκατάλειψη, χόρτα που κάλυπταν 
τα πάντα. Ώσπου, ήρθε η ώρα να αλλάξει κάτι.

Η αναγέννηση των Ολυμπιακών εγκαταστάσε-
ων της Παιανίας, μετά από χρόνια αδράνειας, 
δείχνει πώς μια σωστή προσέγγιση και συντονι-
σμένες προσπάθειες μπορούν να αναστρέψουν 
την εικόνα ενός χώρου που για χρόνια φαινό-
ταν ξεχασμένος. Οι Ολυμπιακές εγκαταστάσεις 
της Παιανίας αποτελούν πλέον σύμβολο αυτής 
της αναγέννησης. Δεν πρόκειται απλώς για μια 
σειρά από ανακαινίσεις και τεχνικές βελτιώσεις, 
αλλά για τη δημιουργία ενός χώρου που θα ανα-
δείξει την περιοχή και θα προσφέρει σύγχρονα 
αθλητικά και εκπαιδευτικά εργαλεία για την το-

πική κοινωνία αλλά και όλη την Ανατολική Ατ-
τική.

Ο άνθρωπος που συντονίζει αυτή την αλλαγή 
είναι ο Κωνσταντίνος Χαλιορής, Γενικός Διευ-
θυντής του ΟΑΚΑ από το 2020 και επικεφαλής 
της επιτροπής για τις αθλητικές εγκαταστάσεις 
της Αττικής. Τον συνάντησα στον χώρο — χω-
ρίς καμία περιττή επίδειξη. Ήρεμος, σαφής, με 
εκείνη την προσήλωση ανθρώπου που ξέρει τι 
του ζητήθηκε και πώς πρέπει να το κάνει. Δεν 
μιλά για τον εαυτό του εύκολα, αλλά πίσω από 
κάθε κουβέντα του υπάρχει δομή, πλάνο, και το 
κυριότερο: ένα βαθύ ενδιαφέρον για το δημόσιο 
αγαθό που λέγεται αθλητισμός.

Η πορεία του δεν ξεκίνησε από το ΟΑΚΑ. Το 
2019, όταν ανέλαβε τις εγκαταστάσεις του Αγίου 
Κοσμά, πολλοί τις είχαν ξεγραμμένες. Μέσα σε 
ελάχιστους μήνες, κατάφερε να τις επαναφέρει 
σε λειτουργική κατάσταση, με την ίδια μεθοδι-
κότητα που σήμερα εφαρμόζει και στην Παιανία. 
Από το 2020, στο ΟΑΚΑ, υλοποιεί το σύνθημα 
«ΟΑΚΑ, κάτι αλλάζει» όχι απλώς σαν επικοινω-
νιακή καμπάνια, αλλά σαν φιλοσοφία. Και σήμε-
ρα, βλέπουμε ότι κάτι άλλαξε και στην Παιανία.

Το έργο στην Παιανία ξεκίνησε με τη συνερ-
γασία του ΟΑΚΑ, της Lamda Development και 
του Δημοσίου. Στόχος, η πλήρης αναβάθμιση 
των εγκαταστάσεων, με έργα ενεργειακής ανα-

Οι Ολυμπιακές Εγκαταστάσεις 
Παιανίας αναγεννήθηκαν!

Το όραμα και ο ρόλος του Κωνσταντίνου Χαλιορή  
για τον αθλητισμό και τις υποδομές της Αττικής

Επιμέλεια: Άρτεμις Γκούρλια

βάθμισης, συντήρησης, επανασχεδιασμού και 
κυρίως: με επαναφορά του χώρου στη ζωή της 
κοινότητας. Δεν φτιάχνεται ένα κέντρο για τους 
λίγους — αλλά ένας τόπος προετοιμασίας, εκ-
παίδευσης και άθλησης για όλους.

«Οι Ολυμπιακές εγκατάστασεις της Παιανίας θα 
αποτελέσουν σημείο αναφοράς για την τοπική 
κοινωνία, προσφέροντας σύγχρονες εγκατα-
στάσεις για τους αθλητές και τους κατοίκους 
της περιοχής», μου λέει, αναφερόμενος σε μια 
πραγματικότητα που δεν έχει ανάγκη από φα-
νταχτερά εγκαίνια για να αποδείξει την αξία της. 
Άλλωστε, όπως ο ίδιος σημειώνει, χωρίς τη συμ-
βολή του Δημάρχου Παιανίας Ισίδωρου Μάδη 
και της γενικής γραμματέως Φωτεινής Τολούδη, 
το έργο αυτό ίσως να μην είχε ξεκινήσει ποτέ.

Η επίσκεψη του Πρωθυπουργού στις 2 Μαΐου 
ήρθε να επιβεβαιώσει πολιτικά αυτή την πρόθε-
ση: ότι ο αθλητισμός και οι υποδομές του είναι 
ξανά στην ατζέντα της Πολιτείας — όχι σαν ένα 
«έργο βιτρίνας», αλλά ως επένδυση για το αύ-
ριο.

Ο κ. Χαλιορής δεν διεκδικεί δάφνες. Δεν ανα-
ζητά φωτογραφίες και μικρόφωνα. Η παρουσία 
του είναι σιωπηλή, αλλά ουσιαστική. Κι αυτό 
αποτυπώνεται όχι μόνο στο έργο, αλλά και στον 
τρόπο που μιλά: μετρημένος, χωρίς μεγάλα λό-
για, με επιμονή στη λεπτομέρεια. Γι’ αυτό και στο 
τέλος της επίσκεψής μας, στέκομαι λίγο παρα-
πάνω στη φράση που επαναλαμβάνει συχνά: 
«Το ΟΑΚΑ αλλάζει, γιατί αλλάζουν οι ανάγκες 
της κοινωνίας».

Ίσως τελικά να ισχύει και το αντίστροφο: η κοι-
νωνία αλλάζει, γιατί κάποιοι αποφασίζουν να 
της ξαναδώσουν όσα της άξιζαν.



10 «Η Φωνή» της Ανατολικής Αττικής

Η ισραηλινή αεροπορική επιδρομή κατά ιρανι-
κών πυρηνικών και στρατιωτικών υποδομών 

στις 12 Ιουνίου 2025 δεν αποτελεί ένα μεμονω-
μένο γεγονός. Αντίθετα, έρχεται ως η τελευταία 
πράξη ενός γεωπολιτικού θρίλερ που εξελίσσε-
ται εδώ και δεκαετίες – από την εποχή της συ-
νεργασίας μέχρι την εποχή των σκιών, των proxy 
πολέμων και των μυστικών επιχειρήσεων.

Από την επανάσταση στην εχθρότητα
Στη δεκαετία του 1960 και του 1970, το Ιράν του 
Σάχη ήταν ένας από τους στενότερους εταίρους 
του Ισραήλ στη Μέση Ανατολή. Η συνεργασία 
εκτεινόταν σε επίπεδο πληροφοριών, ενέργειας 
και άμυνας. Όμως η Ισλαμική Επανάσταση του 
1979 άλλαξε τα πάντα. Το νέο καθεστώς του 
Αγιατολάχ Χομεϊνί χαρακτήρισε το Ισραήλ «σιω-
νιστικό καρκίνωμα» και διέκοψε κάθε διπλωμα-
τική σχέση, ενώ ταυτόχρονα άρχισε να στηρίζει 
οργανώσεις όπως η Χεζμπολάχ και η Χαμάς.

Από τότε, η ένταση μεταξύ των δύο κρατών αυ-
ξήθηκε με κάθε νέα σύγκρουση στον Λίβανο, 
τη Γάζα και τη Συρία. Το Ισραήλ θεωρεί το Ιράν 
υπαρξιακή απειλή, όχι μόνο για το πυρηνικό του 
πρόγραμμα αλλά και για το δίκτυο των ενόπλων 
οργανώσεων που συντηρεί στα σύνορά του.

Η σκιώδης σύγκρουση: Δολοφονίες, 
κυβερνοπόλεμος, δολιοφθορές
Από τις αρχές της δεκαετίας του 2000, οι δύο 
χώρες επιδόθηκαν σε μια παρασκηνιακή αλλά 
διαρκή αναμέτρηση. Το Ισραήλ φέρεται να βρί-
σκεται πίσω από σειρά στοχευμένων δολοφονι-
ών Ιρανών πυρηνικών επιστημόνων και σαμπο-
τάζ σε εγκαταστάσεις, όπως αυτές της Νατάνζ. 

Η επιχείρηση “Stuxnet” -ένα ψηφιακό σκουλήκι 
που κατέστρεψε χιλιάδες φυγοκεντρητές- απο-
τελεί κορυφαίο παράδειγμα κυβερνοπολέμου 
μεταξύ κρατών.

Από την άλλη πλευρά, το Ιράν επένδυσε στην 
ενίσχυση του «άξονα της αντίστασης»: Χεζμπο-
λάχ, Χαμάς, Ισλαμικός Τζιχάντ, και πιο πρόσφα-
τα οι Χούθι στην Υεμένη, λειτουργούν ως πα-
ραρτήματα της ιρανικής επιρροής, επιτιθέμενοι 
έμμεσα στο Ισραήλ.

Το πυρηνικό ζήτημα και το τέλος της 
διπλωματίας
Το πυρηνικό πρόγραμμα του Ιράν υπήρξε για 
το Ισραήλ «κόκκινη γραμμή». Η Συμφωνία του 
2015 (JCPOA) υπό την κυβέρνηση Ομπάμα είχε 
δώσει πρόσκαιρη ανακούφιση, περιορίζοντας 
τον εμπλουτισμό ουρανίου με αντάλλαγμα άρση 
κυρώσεων. Όμως η απόσυρση των ΗΠΑ από τη 
συμφωνία το 2018 επί Τραμπ, και οι διαρκείς 
ιρανικές παραβιάσεις έκτοτε, επανέφεραν το 
Ισραήλ σε τροχιά προληπτικής δράσης.

Η επανεκλογή Τραμπ το 2024 έδωσε περαι-
τέρω ώθηση σε αυτή τη λογική. Η κυβέρνηση 
των ΗΠΑ εγκατέλειψε κάθε προοπτική επανα-
διαπραγμάτευσης, ενώ ενίσχυσε τις κυρώσεις 
και έδωσε το «πράσινο φως» για επιχειρησιακή 
ελευθερία στο Ισραήλ.

Η επίθεση της 12ης Ιουνίου: Χτύπημα 
ακριβείας με πολλαπλά μηνύματα
Τα ξημερώματα της 12ης Ιουνίου, ισραηλινά μα-
χητικά αεροσκάφη τύπου F-35 και drones χτύ-
πησαν καίριες εγκαταστάσεις στο Ισφαχάν, τη 
Νατάνζ και την Καράτζ. Οι στόχοι περιλάμβαναν 

πυρηνικά εργαστήρια, αποθήκες πυραύλων και 
κέντρα ηλεκτρονικού πολέμου. Παρά τη λει-
τουργία της ιρανικής αεράμυνας, οι ζημιές ήταν 
σημαντικές και άφησαν το μήνυμα πως «ο χρό-
νος της ανοχής τελείωσε».

Το Ιράν επέλεξε να απαντήσει μέσω των παρα-
στρατιωτικών συμμάχων του. Η Χεζμπολάχ επι-
τέθηκε σε ισραηλινές βάσεις στον βορρά, ενώ 
drones εκτοξεύθηκαν από την Υεμένη προς την 
Ερυθρά Θάλασσα. Ωστόσο, η Τεχεράνη κράτη-
σε χαμηλό προφίλ, αποφεύγοντας άμεση σύ-
γκρουση.

Ο ρόλος των ΗΠΑ 
και το πολιτικό στοίχημα Τραμπ
Παρότι επισήμως οι ΗΠΑ δεν συμμετείχαν στην 
επιχείρηση, είναι ευρέως αποδεκτό ότι υπήρξε 
υποστήριξη σε επίπεδο πληροφοριών, logistics 
και πολιτικής κάλυψης. Ο Ντόναλντ Τραμπ, ήδη 
σε τροχιά πολιτικής αντεπίθεσης εντός ΗΠΑ, 
επιδιώκει να προβάλει τον εαυτό του ως εγγυ-
ητή της δύναμης και της ασφάλειας των συμμά-
χων. Ο έλεγχος της αμερικανικής Γερουσίας και 
η επιρροή στον Πεντάγωνο του επιτρέπουν να 
υιοθετεί σκληρή γραμμή, σε αντίθεση με τη δι-
πλωματική τακτική του παρελθόντος.

Πολιτικοί αναλυτές εκτιμούν ότι ο Τραμπ επιλέ-
γει τη στρατηγική της «ανακτήσιμης έντασης»: 
δηλαδή μια περιορισμένη στρατιωτική κρίση 
που τονώνεται επικοινωνιακά, χωρίς να οδηγεί 
σε γενικευμένο πόλεμο — εκτός αν κάτι στρα-
βώσει.

Τι λένε οι ειδικοί
Ο ιστορικός Μάρτιν Κρέμερ επισημαίνει πως «η 
εχθρότητα Ισραήλ–Ιράν δεν είναι απλώς στρα-
τηγική, αλλά ιδεολογική. Για το θεοκρατικό Ιράν, 
το Ισραήλ είναι η απόδειξη του ότι η Δύση υπάρ-
χει ακόμα μέσα στην καρδιά του Ισλάμ. Για το Ισ-
ραήλ, το Ιράν είναι η μόνη πραγματική πυρηνική 
απειλή».

Η αναλύτρια Λέιλα Σάμπεχ εκτιμά ότι «η επίθε-
ση της 12ης Ιουνίου μπορεί να εγκαινιάζει μια 
νέα εποχή, όπου οι ‘πόλεμοι στις σκιές’ γίνονται 
ανοιχτοί, ακριβείς και δημόσιοι». Την ίδια στιγ-
μή, ο Νετανιάχου δείχνει πρόθυμος να ρισκά-
ρει, προκειμένου να εδραιώσει τη θέση του τόσο 
εσωτερικά όσο και διεθνώς.

Μια εύφλεκτη ισορροπία
Αν κάτι χαρακτηρίζει την ισραηλινοϊρανική σχέ-
ση είναι η μακροχρόνια αίσθηση ότι η αναμέ-
τρηση είναι αναπόφευκτη. Όμως κάθε νέο επει-
σόδιο πλησιάζει περισσότερο το σημείο χωρίς 
επιστροφή. Η επίθεση της 12ης Ιουνίου ίσως να 
ήταν τομή - ή απλώς η αρχή ενός πολέμου που 
προαναγγέλλεται εδώ και δεκαετίες.

Ισραήλ και Ιράν: Από τους υπόγειους συμμάχους 
στους ανοικτούς εχθρούς – 
Πώς φτάσαμε στην επίθεση της 12ης Ιουνίου

Γράφει η Άρτεμις Γκούρλια

ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ
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Ο Δήμος Αχαρνών, εκτός από ιστορικός, εί-
ναι και ο μεγαλύτερος της Ανατολικής Ατ-

τικής και ο 12ος μεγαλύτερος της Ελλάδας με 
108.169 μόνιμους κατοίκους (απογραφή 2021). 
Όμως, παρά την ιστορία, τον πληθυσμό και την 
αναπτυξιακή προοπτική του, παρέμεινε για πολ-
λά χρόνια εγκλωβισμένος, μεταξύ παθογενειών 
του παρελθόντος (έλλειψη υποδομών, άναρχη 
οικιστική ανάπτυξη, χαμηλό κατά κεφαλήν ΑΕΠ, 
ανισότητες μεταξύ των δημοτικών κοινοτήτων 
του), αλλά και απουσία οράματος για το μέλλον, 
καθώς η συνεργασία μεταξύ Κεντρικής Διοίκη-
σης, Τοπικής Αυτοδιοίκησης και φορέων του 
Δήμου, ήταν πότε ανύπαρκτη και πότε τυπική.

Πιστεύω, όμως, ότι ήδη έχουμε περάσει σε μια 
νέα εποχή. Οι Αχαρνές αλλάζουν!

Η συνεργασία μεταξύ Κυβέρνησης, δημοτικής 
και περιφερειακής αρχής είναι την τελευταία 
5ετία πολύ καλύτερη και σίγουρα αποτελεσμα-
τικότερη. Μια σειρά από έργα υποδομών, το πι-
στοποιούν:

1 Αποκατάσταση του Μητροπολιτικού Ναού 
του Αγίου Βλασίου, που είχε πληγεί από 
τον σεισμό του 2019 (2 εκατ. ευρώ από το 
πρόγραμμα Φιλόδημος ΙΙ του Υπουργείου 
Εσωτερικών). Το έργο με σαφή συμβολισμό, 
αλλά και προφανή οφέλη στην αστική 
ανάπλαση και την εμπορική δραστηριότητα, 
έχει ήδη ξεκινήσει με το χρονοδιάγραμμα να 
προβλέπει την ολοκλήρωσή του σε περίπου 
ένα χρόνο.

2 Σημαντικά έργα από το Πρόγραμμα Αντώνης 
Τρίτσης του Υπουργείου Εσωτερικών (άξονες 
3, 4, 6), και συγκεκριμένα:

• Ανακατασκευή του υδρευτικού συστήματος 
της Βαρυμπόμπης (περίπου 2 εκατ. ευρώ). 
Ένα σημαντικό έργο που έγινε μάλιστα πολύ 
γρήγορα και άμεσα μετά τις πυρκαγιές που 
έπληξαν την περιοχή.

• Ανακύκλωση, με 20 πολυκέντρα, 8 έξυπνες 
σύνθετες γωνιές, 10 έξυπνες γωνιές με 
υπόγειους κάδους, 1 απορριμματοφόρο, 
1 φορτηγό (περίπου 7,7 εκατ. ευρώ). 
Μια σημαντική συμβολή στην αλλαγή 
νοοτροπίας όλων μας, ώστε να μειωθεί το 
περιβαλλοντικό αποτύπωμα.

• Πάρκο Λαθέας. Ένας χώρος πρασίνου 32 
στρεμμάτων στο κέντρο της πόλης, όπου θα 
γίνει ένα Μητροπολιτικό Πάρκο εντός του 
αστικού ιστού που θα συνδυάζει ποικίλες 
δραστηριότητες άθλησης και πολιτισμού. 
(προϋπολογισμού περίπου 5 εκατ.), με το 
έργο να έχει ήδη ξεκινήσει.

• Ανάπλαση των δύο κεντρικών εισόδων της 
πόλης των δύο Λεωφόρων Δημοκρατίας και 
Φιλαδελφείας (περίπου 11 εκατ.). Εντάσσεται 
στον άξονα Αστική Αναζωογόνηση και 
βρίσκεται στη φάση της δημοπράτησης 
και θα εκσυγχρονίσει λειτουργικά και θα 
αναβαθμίσει αισθητικά την πόλη.

3 Οδική ασφάλεια στους Θρακομακεδόνες (2,8 
εκατ. από το Ταμείο Ανάκαμψης).

Σε αυτά προστίθενται έκτακτες χρηματοδοτή-
σεις εκατομμυρίων για την αποκατάσταση ζημι-
ών από φυσικές καταστροφές και η συμπληρω-
ματική χρηματοδότηση δεκάδων εκατομμυρίων 
ευρώ μέσω των προγραμματικών συμβάσεων 
με το Υπουργείο Εσωτερικών για την οικονομι-
κή εξυγίανση του Δήμου, όσο ακόμη βρισκόταν 
υπό οικονομική επιτήρηση.

Αυτές οι σημαντικές παρεμβάσεις, χάρη στην 
άριστη συνεργασία με τον Δήμαρχο Σπύρο 
Βρεττό και το Δημοτικό Συμβούλιο, με ταπεινό-
τητα θα πω ότι φέρουν τη σφραγίδα και την υπο-
γραφή μου. Αλλά δεν είναι παρά μόνο η αρχή!

Πολλά μπορεί να ειπωθούν για το μέλλον, όμως 
στον περιορισμένο χώρο ενός άρθρου θα εστιά-

σω σε τρείς ενότητες:

Η μεγαλύτερη μεσοπρόθεσμη αναπτυξιακή ευ-
καιρία για τον Δήμο Αχαρνών είναι η ανάπλα-
ση των πρώην Βασιλικών Κτημάτων στο Τατόι. 
Σύμφωνα με το μοντέλο που έχει υιοθετηθεί, 
όταν ολοκληρωθεί, θα προσελκύει πάνω από 1 
εκατομμύριο επισκέπτες. Η ευκαιρία αυτή δεν 
πρέπει να πάει χαμένη. Απαιτείται εγρήγορση 
και σχέδιο για να υπάρξουν οι απαραίτητες πα-
ρεμβάσεις (αναβάθμιση οδικής και σιδηροδρο-
μικής πρόσβασης, πάρκινγκ, συνδυασμένες 
μεταφορές, σχέδιο τουριστικής προβολής) για 
να επιφέρει αυτή η μεγάλη επισκεψιμότητα το 
πολλαπλασιαστικό αναπτυξιακό αποτέλεσμα 
που όλοι θέλουμε.

Δεύτερη βασική προτεραιότητα είναι να ενισχυ-
θεί το αίσθημα ασφάλειας των πολιτών και να 
ελεγχθεί η παραβατικότητα. Ασφάλεια δεν είναι 
μόνο η ενίσχυση της αστυνόμευσης, αλλά και 
ο σχεδιασμός και η υλοποίηση ενός ολοκλη-
ρωμένου προγράμματος πολιτικής προστασίας 
έναντι της κλιματικής αλλαγής. Και έλεγχος της 
παραβατικότητας δεν είναι μόνο η εξάλειψη της 
απάνθρωπης εικόνας που προκαλεί η διακίνηση 
ναρκωτικών, αλλά και η δραστική μείωση των 
διαρρήξεων και των μικροκλοπών και ο μετρι-
ασμός του φαινομένου της βίας των ανηλίκων 
εκτός και εντός σχολικού περιβάλλοντος.

Και σίγουρα δεν μπορεί να μείνει εκτός προτε-
ραιοποίησης η αισθητική του Δήμου.

Αστικός ιστός, αμιγής κατοικία και βιομηχανι-
κή/βιοτεχνική δραστηριότητα, συνυπάρχουν 
σε πολλές γειτονιές. Ήρθε η ώρα, χάρη στην 
πολιτική βούληση της Κυβέρνησης και στη 
χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης, να 
ολοκληρωθεί ο χωροταξικός σχεδιασμός και να 
αναβαθμιστεί η ποιότητα ζωής και η καθημερι-
νότητα των πολιτών.

Με σοβαρότητα, σχέδιο και ενότητα, είμαι πε-
πεισμένος ότι οι Αχαρνές βαδίζουν σε ένα πιο 
φωτεινό μέλλον.

«Οι Αχαρνές αλλάζουν!»
Του Στέλιου Πέτσα, Βουλευτή ΝΔ Α’ Ανατολικής Αττικής
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Πώς βιώσατε τη στιγμή της τελικής απόφασης 
του Τριμελούς Εφετείου Πλημμελημάτων; Τι 
σημαίνει για εσάς αυτή η αθώωση, μετά από 
επτά χρόνια δικαστικού αγώνα και τρεις δια-
δοχικές δικαιώσεις;

Η δικαστική εμπλοκή ενός ανθρώπου - ως εκ-
προσώπου ενός φορέα- που έκανε τα πάντα και 
έδωσε τα πάντα στους πολίτες εκείνη τη στιγμή 
αλλά και αργότερα, ήταν μία πολύ δύσκολη και 
επίπονη διαδρομή. Η τελική απόφαση του Τρι-
μελούς Εφετείου Πλημμελημάτων αποτελεί για 
μένα μια βαθιά δικαίωση, μετά από έναν εξα-
ντλητικό επταετή αγώνα. Η αθώωσή μου —η 
τρίτη κατά σειρά— δεν αναιρεί τον πόνο της 
τραγωδίας όλων εμάς ( πολιτών και αυτοδιοι-
κητικών ) που βιώσαμε εκείνη τη φονική μέρα, 
αλλά αυτή καθαυτή η αθώωση επιβεβαιώνει ότι 
ενήργησα με ευθύνη και εντός των αρμοδιοτή-
των μου. Εκείνη την περίοδο σταθήκαμε δίπλα 
στους συμπολίτες μας, στηρίζοντας με όλες μας 

τις δυνάμεις την προσπάθειά τους να ξαναστα-
θούν όρθιοι και να ανορθώσουμε μαζί την τοπι-
κή κοινωνία και τις υποδομές του τόπου μας. Και 
το καταφέραμε. Όλοι μαζί.

Αναφερθήκατε στη δήλωσή σας στον «σεβα-
σμό προς τα θύματα» και στον πόνο των οι-
κογενειών τους. Πώς βιώσατε προσωπικά την 
ευθύνη να μιλάτε δημόσια γι’ αυτή την τρα-
γωδία, ειδικά όσο εκκρεμούσε η δικαστική 
διαδικασία;

Η ευθύνη να μιλώ δημόσια για μια τόσο ασύλ-
ληπτη τραγωδία, που άφησε πίσω της στάχτες, 
κραυγές και αβάσταχτο πόνο, ήταν για μένα ένα 
βάρος που δεν περιγράφεται εύκολα. Δεν μιλώ 
ως θεατής η δική μου οικογένεια βίωσε τον εφι-
άλτη από την πιο σκληρή πλευρά του. Η κύρια 
κατοικία μας βρισκόταν στο Μάτι στα διοικητικά 
όρια του δήμου Μαραθώνος– μια από τις περι-
οχές που κυριολεκτικά ισοπεδώθηκαν από τη 
φωτιά. Το σπίτι μας καταστράφηκε σχεδόν ολο-

σχερώς. Χάσαμε γείτονες, φίλους, ανθρώπους 
που μεγαλώσαμε μαζί, που βλέπαμε καθημερι-
νά. Και η οικογένειά μου σώθηκε – κυριολεκτικά 
– από θαύμα.

Σε εκείνες τις στιγμές δεν υπήρχε χώρος για 
λόγια μόνο για πράξεις, για ψυχραιμία, για δύ-
ναμη. Κι όμως, ως δήμαρχος, ήμουν υποχρεω-
μένος να σταθώ μπροστά, να εκπροσωπήσω μια 
ολόκληρη πόλη που θρηνούσε. Να μιλήσω όταν 
οι περισσότεροι δεν μπορούσαν καν να ανα-
πνεύσουν από τη θλίψη. Να δώσω φωνή στον 
κοινό μας πόνο, χωρίς να τον εργαλειοποιήσω.

Η εκκρεμότητα της δικαστικής διαδικασίας 
με δέσμευε θεσμικά – και αυτό το σεβάστηκα 
απόλυτα. Όμως δεν με εμπόδισε να είμαι δίπλα 
στους ανθρώπους μου, να στηρίζω, να παρηγο-
ρώ, να παλεύω για όλους και για όλα.

Αυτό το βαθύ βίωμα και η υπεύθυνη στάση που 
κράτησα, με σεβασμό στους νεκρούς και στις 
οικογένειές τους, νομίζω πως αναγνωρίστηκε. 

ΕΎΑΓΓΕΛΟΣ 
ΜΠΟΎΡΝΟΎΣ
«Η αλήθεια 
ήρθε στο φως»

Έχουν περάσει σχεδόν επτά χρόνια από την εθνική τραγωδία στο Μάτι. Μέσα από τις στάχτες και τον θρή-
νο, αναδύθηκαν ευθύνες, αντιπαραθέσεις, αλλά και σιωπηλές πράξεις προσφοράς. Ανάμεσα στους πρω-
ταγωνιστές της κρίσης και της διαχείρισής της, ο τότε δήμαρχος Ραφήνας-Πικερμίου, Ευάγγελος Μπουρ-
νούς, βρέθηκε από την πρώτη στιγμή στο επίκεντρο: στον δρόμο, στις φλόγες, αλλά και στη Δικαιοσύνη. 
Σήμερα, με μια ακόμη αθωωτική απόφαση - την τρίτη κατά σειρά - από το Τριμελές Εφετείο Πλημμελη-
μάτων, ο Ευάγγελος Μπουρνούς δηλώνει δικαιωμένος. Όχι μόνο θεσμικά, αλλά κυρίως ανθρώπινα. Στη 
συνέντευξη που ακολουθεί, μιλά με ειλικρίνεια για τον προσωπικό του αγώνα, για την πολιτική στοχοποί-
ηση, για το πένθος και την αξιοπρέπεια, για την κατάσταση στον Δήμο σήμερα – και για το ενδεχόμενο 
επιστροφής του στην ηγεσία του τόπου του.

Συνέντευξη στην Άρτεμις Γκούρλια

ΣΥΝΈΝΤΈΥΞΗ
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Όχι από όλους – αλλά από εκείνους που έζη-
σαν την ίδια κόλαση. Οι συμπολίτες μου, σε μια 
εκλογική αναμέτρηση που ήρθε λίγο μετά την 
τραγωδία, μου έδωσαν ένα από τα υψηλότε-
ρα ποσοστά που έχουν καταγραφεί: κοντά στο 
60%. Ίσως γιατί είδαν πίσω από τον θεσμικό 
ρόλο, έναν άνθρωπο που πενθούσε μαζί τους.

Κάνατε λόγο για «συκοφαντία» και «μικρό-
τητα ψυχής». Πιστεύετε ότι το πρόσωπό σας 
στοχοποιήθηκε πολιτικά ή κοινωνικά μετά την 
τραγωδία στο Μάτι; Και αν ναι, γιατί;

Δυστυχώς, ναι. Μετά την τραγωδία στο Μάτι, 
υπήρξα ξεκάθαρα στόχος πολιτικής και κοι-
νωνικής στοχοποίησης. Κάποιοι – λίγοι αλλά 
φωνακλάδες – είδαν στη μεγαλύτερη εθνική 
καταστροφή των τελευταίων δεκαετιών μια ευ-
καιρία για να χτίσουν αφήγημα, να εκτονώσουν 
εμπάθειες ή να εξυπηρετήσουν μικροπολιτικές 
σκοπιμότητες. Αντί να σταθούν στο πλευρό των 
πληγέντων, επένδυσαν στη λάσπη. Και δυστυ-
χώς, η λάσπη, ειδικά όταν είσαι εκτεθειμένος 
θεσμικά, δύσκολα δεν σε λερώνει.

Υπήρξαν συκοφαντίες. Υπήρξαν πράξεις μι-
κρότητας και ηθικής ένδειας. Ποτέ, όμως, δεν 
ενέδωσα. Ποτέ δεν απάντησα με τον ίδιο τρόπο. 
Επέλεξα να σταθώ με πράξεις και παρουσία δί-
πλα στους ανθρώπους μου, σε εκείνους που πο-
νούσαν, προσπαθώντας να βοηθήσω, να επου-
λώσω, να κρατήσω όρθια την κοινωνία μας.

Αυτή η επιλογή, να μην μπω σε επικοινωνιακά 
παιχνίδια, ενόχλησε. Γιατί όταν δεν απαντάς με 
κραυγές αλλά με δουλειά, τους κόβεις το οξυ-
γόνο.

Σήμερα, η αλήθεια ήρθε στο φως. Η δικαίωση 
από τη Δικαιοσύνη – και κυρίως η εμπιστοσύνη 
των πολιτών, που μου έδωσαν την ψήφο τους 
και μου στάθηκαν σε τόσο δύσκολες στιγμές – 
είναι η πιο ηχηρή απάντηση σε όσους προσπά-
θησαν να με λυγίσουν.

Και αν κάποιοι ήθελαν να με «ξεδοντιάσουν», 
τελικά έμειναν οι ίδιοι φαφούτηδες – στα μάτια 
μιας κοινωνίας που ξέρει ποιος ήταν παρών και 
ποιος απλώς φώναζε από το περιθώριο.

Η απόφαση του Εφετείου σας δικαιώνει, όπως 
είπατε, «για τρίτη φορά». Μετά από έναν τόσο 
μακροχρόνιο αγώνα, πώς βλέπετε σήμερα 
τον ρόλο της Δικαιοσύνης και την εμπιστοσύ-
νη των πολιτών στους θεσμούς;

Η απόφαση του Εφετείου αποτελεί για μένα μια 
καθαρή απόδειξη ότι, παρά τα προβλήματα και 
τις καθυστερήσεις της δικαιοσύνης και συμπε-
ριλαμβάνοντας στη σκέψη μας ότι όλα αυτά δια-
δραματίστηκαν μέσα σε ένα γενικότερο πολιτικό 
κλίμα τεράστιας κοινωνικής πίεσης μέσα στο 
οποίο εξελισσόταν η δίκη λόγω και άλλων γεγο-
νότων ( πχ Τέμπη), η δικαιοσύνη τελικά μπόρεσε 
να σταθεί στο ύψος της.

Ο μακρύς αυτός αγώνας ενίσχυσε την πίστη μου 
στους θεσμούς, που θα πρέπει να λειτουργούν 
χωρίς παρεμβάσεις και με σεβασμό στο τεκμή-
ριο αθωότητας, κλείνοντας τα αυτιά σε μικροπο-
λιτικές σειρήνες.

Γιατί δυστυχώς υπήρξαν σε αυτή τη διαδρομή 
και τέτοιες παρεμβάσεις που επιχειρήθηκε να 

γίνουν στο σώμα της δικαιοσύνης για εξυπηρέ-
τηση μικροπολιτικών λόγων.

Είναι κρίσιμο στη χώρα μας όπου παρατηρού-
νται προβλήματα σε πάρα πολλούς θεσμούς, οι 
πολίτες να εμπιστεύονται τη Δικαιοσύνη, γιατί 
αυτή τελικά αποτελεί τον βασικό πυλώνα της 
Δημοκρατίας και της κοινωνικής συνοχής.

Έχει περάσει πλέον ένα σημαντικό διάστημα 
από τότε που παραδώσατε τη διοίκηση του 
Δήμου. Πώς αξιολογείτε μέχρι στιγμής τη 
θητεία της κας Τσεβά; Υπάρχουν σημεία στα 
οποία θεωρείτε ότι συνεχίστηκε το έργο σας ή 
αντίθετα χάθηκε η πορεία που είχατε χαράξει;

Από τότε που παραδόθηκε η διοίκηση του Δή-
μου Ραφήνας Πικερμίου στη διοίκηση Τσεβά, 
παρακολουθώ με ενδιαφέρον και ιδιαίτερη ανη-
συχία τις εξελίξεις.

Υπάρχουν ορισμένα σημεία όπου συνεχίστηκε 
η πορεία που είχαμε χαράξει, ιδιαίτερα σε έργα 
που είχαν ήδη δρομολογηθεί και είχαν εξασφα-
λισμένη χρηματοδότηση, παρά τις όποιες παρα-
φωνίες, που ήθελαν να ακυρώσουν τα πάντα.

Ωστόσο, μαζί με τους πολίτες διαπιστώνω καθυ-
στερήσεις, παρεκκλίσεις και οπισθοδρομήσεις 
από το αναπτυξιακό σχέδιο που εμείς είχαμε 
σχεδιάσει με στρατηγική και όραμα.

Ήδη ο δήμος βαίνει προς παύση πληρωμών, 
λόγω οικονομικής ασφυξίας που έχει δημιουρ-
γήσει η νέα διοίκηση με αψυχολόγητες και ακα-
τανόητες ενέργειες της .

Εύχομαι επιτέλους η σημερινή διοίκηση μειοψη-
φίας στο δημοτικό συμβούλιο αλλά και στη συ-
νείδηση των πολιτών, να αντιληφθεί την ευθύνη 
της και να δώσει ώθηση σε έργα ουσίας, που 
πραγματικά έχει ανάγκη ο τόπος και η καθημε-
ρινότητα των πολιτών.

Δυστυχώς διαπιστώνουμε κάθε μέρα πώς αυτή 
η ανεπαρκής διοίκηση χάνει ευκαιρίες για να 
δημιουργήσουμε έναν τόπο που αξίζει να ζούμε

Ποιο πιστεύετε ότι είναι το μεγαλύτερο στοί-
χημα για τη Ραφήνα και το Πικέρμι την επόμε-
νη τετραετία; Είστε ικανοποιημένος από την 
κατεύθυνση που έχει πάρει σήμερα ο Δήμος;

Το μεγαλύτερο στοίχημα που έχουμε μπροστά 
μας για την επόμενη τετραετία είναι η βιώσιμη 
ανάπτυξη με σεβασμό στο περιβάλλον, οι ανθε-
κτικές υποδομές και η ενίσχυση της κοινωνικής 
συνοχής. Οι νέες χρήσεις γης που εξασφαλί-
σαμε από την κυβέρνηση κατά τη διάρκεια της 
δικής μας θητείας και θα ολοκληρωθούν την 
τρέχουσα θητεία, είναι το εργαλείο που θα οδη-
γήσει Ραφήνα και Πικέρμι μπροστά, για τα επό-
μενα 30 χρόνια.

Η περιοχή μας έχει τεράστιες δυνατότητες και 
μία ανεπανάληπτη φυσική ομορφιά.

Αρκεί να υπάρχει σχέδιο, διεκδίκηση και διαφά-
νεια, για να κάνουμε τα βήματα της επόμενης 
μέρας . Δυστυχώς, μέχρι στιγμής είμαι πλήρως 
απογοητευμένος από την κατεύθυνση που έχει 
πάρει ο Δήμος. Το ίδιο και οι πολίτες.

Πρέπει σθεναρά να ξαναδιεκδικήσουμε να έρ-
θουν βασικές υποδομές που καθυστερήσανε 
μέχρι σήμερα λόγω οικονομικών προβλημάτων 
της κεντρικής κυβέρνησης, όπως ο Προαστια-

κός και η Αττική Οδός και να προωθηθούν τα 
σχέδια πόλης που εμείς ξεκινήσαμε.

Χρειάζεται μεγαλύτερη τόλμη, συνέπεια και 
δουλειά για να μη χαθούν οι ευκαιρίες που δη-
μιουργήσαμε το προηγούμενο διάστημα.

Βρίσκεστε σήμερα στη θέση της μείζονος 
αντιπολίτευσης. Ποιος είναι ο ρόλος που επι-
λέγετε να διαδραματίσετε από αυτή τη θέση 
και σκέφτεστε στο μέλλον να επαναδιεκδική-
σετε τη Δημαρχία, εφόσον το επιβάλλουν οι 
συνθήκες και το ζητήσει η τοπική κοινωνία;

Ως επικεφαλής της μείζονος αντιπολίτευσης, 
επιλέγω να έχω έναν δημιουργικά παρεμβατικό 
ρόλο: να ελέγχω, να προτείνω και να υπερα-
σπίζομαι το δημόσιο συμφέρον, χωρίς στείρες 
αντιπαραθέσεις. Η εμπειρία μου και η γνώση 
των θεμάτων του Δήμου, μου επιτρέπουν να 
συμβάλλω ουσιαστικά, ακόμα και από αυτή τη 
θέση. Όσο για το μέλλον έχω δηλώσει ότι τόσο 
προσωπικά εγώ, όσο και συνεργάτες μου, είμα-
στε αποφασισμένοι να ξαναδιεκδικήσουμε από 
τους πολίτες την εντολή διοίκησης, για να ολο-
κληρώσουμε το μεγάλο έργο που υλοποιήσαμε 
και προγραμματίσαμε για τα επόμενα χρόνια 
στον τόπο μας. Οι συνθήκες και η τοπική κοινω-
νία απαιτούν από εμάς να αναλάβουμε ξανά τα 
ηνία και ήδη έχουν εκφράσει ξεκάθαρα και ποι-
κιλότροπα αυτή τους την επιθυμία.

Αποτελεί δέσμευσή μου να σταθώ ξανά, με ευ-
θύνη και καθαρό λόγο, δίπλα στους πολίτες, 
όπως έκανα πάντα.

Το τελευταίο διάστημα παρατηρούνται συχνά 
εντάσεις ανάμεσα στη δημοτική αρχή και την 
αντιπολίτευση, με αποτέλεσμα πολλές φορές 
να δυσχεραίνεται ο διάλογος στο Δημοτικό 
Συμβούλιο. Πού αποδίδετε αυτή την πόλωση 
και τι πιστεύετε ότι πρέπει να αλλάξει ώστε να 
λειτουργήσει πιο συνθετικά και αποτελεσμα-
τικά η αυτοδιοίκηση στον Δήμο Ραφήνας-Πι-
κερμίου;

Η πόλωση που παρατηρείται στο Δημοτικό Συμ-
βούλιο οφείλεται κυρίως σε έλλειψη ουσιαστι-
κού διαλόγου, αλαζονική στάση της διοίκησης, 
αυτοδιοικητική άγνοια και απουσία διάθεσης 
συνεννόησης. Η Αυτοδιοίκηση δεν μπορεί να 
λειτουργεί με αποκλεισμούς και αντιπαραθέ-
σεις για το θεαθήναι.

Χρειάζεται σεβασμός στις διαφορετικές από-
ψεις, διαφάνεια στις αποφάσεις και θεσμική συ-
νεργασία. Ο ρόλος της αντιπολίτευσης είναι κρί-
σιμος και δεν πρέπει να αντιμετωπίζεται εχθρι-
κά. Αν δεν μπουν στο επίκεντρο οι ανάγκες 
των πολιτών και δεν αναζητηθούν συνθέσεις, ο 
Δήμος θα μείνει πίσω. Ήδη οπισθοδρομεί. Αυτό 
δεν το αξίζει ούτε ο τόπος μας ούτε οι δημότες. 
Το καλύτερο που έχει να κάνει η σημερινή δη-
μοτική αρχή είναι αν δεν θέλει να αποχωρήσει, 
να κινηθεί προς μια ενωτική διοίκηση σε τοπικό 
επίπεδο, αφού η ίδια έχει αποδείξει την ανεπάρ-
κεια της να χειριστεί, όχι μόνο τα σοβαρά ζητή-
ματα, αλλά και την καθημερινότητα του τόπου 
μας. Δυστυχώς δεν βλέπουμε ούτε αυτή την 
διάθεση.Μετράμε χαμένα χρόνια!

Σας ευχαριστώ πολύ.
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ΕΎΡΩΠΑΪΚΉ ΕΡΕΎΝΑ 
ΓΙΑ ΕΠΙΔΟΤΉΣΕΙΣ ΣΤΟΝ ΟΠΕΚΕΠΕ
Στη Βουλή η δικογραφία για Βορίδη και Αυγενάκη – 
Οι δύο πρώην υπουργοί αρνούνται οποιαδήποτε αξιόποινη πράξη

Η διαχείριση των ευρωπαϊκών αγροτικών κον-
δυλίων, πάντα στο επίκεντρο της πολιτικής 

και δικαστικής προσοχής, φέρνει και πάλι στο 
προσκήνιο δύο πρώην υπουργούς Αγροτικής 
Ανάπτυξης. Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία ολοκλή-
ρωσε την έρευνά της σχετικά με την υπόθεση 
επιδότησης αγροτικών κονδυλίων μέσω του 
ΟΠΕΚΕΠΕ και διαβίβασε στη Βουλή δικογραφία 
με πιθανές ευθύνες.

Στο πλαίσιο της εν εξελίξει ποινικής προκαταρ-
κτικής εξέτασης, έχουν προκύψει στοιχεία για 
πιθανή εμπλοκή των πρώην υπουργών Μάκη 
Βορίδη και Λευτέρη Αυγενάκη. Οι ίδιοι αρνού-
νται κάθε αξιόποινη πράξη και περιμένουν να 
λάβουν γνώση της δικογραφίας.

Η δικογραφία που αφορά τους πρώην υπουρ-
γούς Αγροτικής Ανάπτυξης Μάκη Βορίδη και 
Λευτέρη Αυγενάκη διαβιβάστηκε στη Βουλή 
μέσω της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου, κα-
τόπιν έρευνας της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας 
(EPPO) για ενδεχόμενες παρατυπίες στη διαχεί-
ριση αγροτικών ενισχύσεων μέσω του ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ.

Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση της Ευρωπαϊ-
κής Εισαγγελίας, η έρευνα εστιάζει στη διερεύ-
νηση οργανωμένου συστήματος απάτης που 
αφορά ευρωπαϊκά γεωργικά κονδύλια, με πιθα-
νή εμπλοκή δημόσιων λειτουργών του ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ. Στο πλαίσιο της έρευνας, προέκυψαν στοι-
χεία που σχετίζονται με δύο πρώην υπουργούς, 
για τους οποίους, σύμφωνα με το άρθρο 86 του 
Συντάγματος, η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία υποχρε-
ούται να διαβιβάσει τον φάκελο στη Βουλή, κα-
θώς η αρμοδιότητά της περιορίζεται όταν πρό-

κειται για πολιτικά πρόσωπα.

Όπως διευκρινίζεται στο διαβιβαστικό έγγραφο, 
οι εισαγγελείς δεν προβαίνουν σε καμία αξιο-
λόγηση του αποδεικτικού υλικού αλλά διαβι-
βάζουν τον φάκελο για τα περαιτέρω, βάσει της 
συνταγματικής πρόβλεψης.

Η ΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΜΑΚΗ ΒΟΡΙΔΗ

Ο υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου και 
πρώην υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης Μάκης 
Βορίδης, με ανάρτησή του στην πλατφόρμα Χ 
(πρώην Twitter), αρνήθηκε οποιαδήποτε αξιό-
ποινη πράξη και δήλωσε ότι αναμένει να λάβει 
γνώση της δικογραφίας:

«Επί της προς διαβίβαση δικογραφίας του 
ΟΠΕΚΕΠΕ στη Βουλή και της φημολογούμενης 
εμπλοκής του ονόματός μου σε αυτήν: Επειδή 
γνωρίζω πολύ καλά τι έχω πράξει ως Υπουργός 
Αγροτικής Ανάπτυξης, δεν χρειάζεται να περι-
μένω να μάθω τι διαλαμβάνει η ως άνω δικο-
γραφία. Ουδεμία αξιόποινη πράξη έχω τελέσει 
κατά την ενάσκηση των καθηκόντων μου. Αυτά 
επί του παρόντος. Τα υπόλοιπα μόλις λάβω γνώ-
ση της δικογραφίας».

Η ΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΛΕΥΤΕΡΗ ΑΥΓΕΝΑΚΗ

Με ανάρτησή του στην ίδια πλατφόρμα, ο βου-
λευτής και πρώην υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης Λευτέρης Αυγενάκης σημείωσε:

«Ως υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
μων άσκησα τα καθήκοντά μου με διαφάνεια και 
ευσυνειδησία. Η Δικαιοσύνη κάνει ανεπηρέα-
στα τη δουλειά της. Όλοι είμαστε ίσοι απέναντι 
στον νόμο».

Η υπόθεση βρίσκεται πλέον στη Βουλή, η οποία 
είναι αρμόδια να αποφανθεί επί της περαιτέρω 
διερεύνησης.

Κρίσιμη παράμετρος, σύμφωνα με την ανάλυση 
κυβερνητικών στελεχών, θα είναι τι περιλαμβά-
νεται στον φάκελο της ευρωπαϊκής εισαγγελίας 
για τους πρώην υπουργούς. Αν πρόκειται, φερ 
ειπείν, για μαρτυρίες άλλων εμπλεκομένων που 
τους αναφέρουν ή αν πρόκειται για τυχόν υπο-
κλαπείσες συνομιλίες μεταξύ εμπλεκομένων 
που αναφέρουν τους πρώην υπουργούς και βε-
βαίως με ποιον τρόπο. 

«Η κυβέρνηση και ο πρωθυπουργός, που δο-
ξάζονται κρυπτόμενοι μπροστά στις ραγδαίες 
εξελίξεις αναφορικά με το σκάνδαλο διαφθοράς 
στον ΟΠΕΚΕΠΕ, είναι βαρύτατα εκτεθειμένοι», 
έγραψε σε ανακοίνωσή του το ΠΑΣΟΚ, καταλή-
γοντας: «Μη διανοηθεί η κυβερνητική πλειο-
ψηφία να διακόψει τις εργασίες της Ολομέλειας 
πριν από την ολοκλήρωση των κοινοβουλευτι-
κών διαδικασιών διερεύνησης των εμπλεκόμε-
νων πολιτικών προσώπων, κάτι που θα άνοιγε 
την πόρτα στην παραγραφή των αδικημάτων 
που σχετίζονται με το σκάνδαλο διαφθοράς του 
ΟΠΕΚΕΠΕ».

Η συχνότητα αποκάλυψης σκανδάλων διαφθο-
ράς επί Νέας Δημοκρατίας είναι πρωτοφανής 
στην Ευρώπη, τόνισε ο ΣΥΡΙΖΑ. «Ευρωπαίοι 
και Ελληνες εισαγγελείς θα πρέπει να φτάσουν 
μέχρι το τέλος και η Βουλή να κάνει πλέον το 
χρέος της για αλήθεια και δικαιοσύνη σε ένα 
σκάνδαλο που εκθέτει τη χώρα μας και ζημιώνει 
τον αγροτικό κόσμο. Μέχρι τότε ο κ. Βορίδης θα 
βρίσκεται στο Μαξίμου;».
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Με ένα ουσιαστικό βήμα ενίσχυσης των εκ-
παιδευτικών υποδομών, ξεκινά η πρώτη 

φάση του προγράμματος «Μαριέττα Γιαννά-
κου» στην Ανατολική Αττική. Συνολικά 19 σχο-
λικές μονάδες σε 13 Δήμους εντάσσονται στο 
πρόγραμμα, που στοχεύει στην ανακαίνιση και 
λειτουργική αναβάθμιση των σχολικών κτιρίων, 
δημιουργώντας ένα ασφαλές και παιδαγωγικά 
κατάλληλο περιβάλλον για μαθητές και εκπαι-
δευτικούς.

Πρόκειται για την πρώτη συντονισμένη κρατι-
κή πρωτοβουλία μαζικών ανακαινίσεων σχολι-
κών εγκαταστάσεων, πέραν των υφιστάμενων 
χρηματοδοτικών εργαλείων για την ανέγερση 
νέων μονάδων. Οι εργασίες περιλαμβάνουν 
ελαιοχρωματισμούς, τεχνικές και δομικές βελ-
τιώσεις, με στόχο τα ανακαινισμένα σχολεία να 
είναι έτοιμα να υποδεχθούν μαθητές και εκπαι-
δευτικούς τον Σεπτέμβριο.

ΚΑΤΑΝΟΜΗ ΤΩΝ ΣΧΟΛΕΙΩΝ ΑΝΑ ΔΗΜΟ:

ΔΗΜΟΣ ΑΧΑΡΝΩΝ
• 3ο Γυμνάσιο Αχαρνών

• 22ο Δημοτικό Σχολείο Αχαρνών

• 4ο Νηπιαγωγείο Αχαρνών

• 4ο Λύκειο Αχαρνών

ΔΗΜΟΣ ΩΡΩΠΟΥ
• Γενικό Λύκειο Σκάλας Ωρωπού  

«Μίκης Θεοδωράκης»

• 1ο Γυμνάσιο Καπανδριτίου

ΔΗΜΟΣ ΒΑΡΗΣ - ΒΟΥΛΑΣ - 
ΒΟΥΛΙΑΓΜΕΝΗΣ
• 2ο Γυμνάσιο Βούλας

• 2ο Λύκειο Βούλας

ΔΗΜΟΣ ΣΠΑΤΩΝ - ΑΡΤΕΜΙΔΑΣ
• 1ο Ημερήσιο Γενικό Λύκειο Σπάτων

ΔΗΜΟΣ ΛΑΥΡΕΩΤΙΚΗΣ
• 1ο Γυμνάσιο Λαυρίου

ΔΗΜΟΣ ΡΑΦΗΝΑΣ - ΠΙΚΕΡΜΙΟΥ
• 1ο Δημοτικό Σχολείο Ραφήνας

ΔΗΜΟΣ ΣΑΡΩΝΙΚΟΥ
• 3ο Δημοτικό Σχολείο Καλυβίων

ΔΗΜΟΣ ΜΑΡΑΘΩΝΟΣ
• Δημοτικό Σχολείο Ανατολής Νέας Μάκρης

ΔΗΜΟΣ ΔΙΟΝΥΣΟΥ
• 2ο Δημοτικό Σχολείο Κρυονερίου

ΔΗΜΟΣ ΠΑΙΑΝΙΑΣ
• 1ο Δημοτικό Σχολείο Γλυκών Νερών

ΔΗΜΟΣ ΚΡΩΠΙΑΣ
• 1ο Γενικό Λύκειο Κορωπίου

ΔΗΜΟΣ ΠΑΛΛΗΝΗΣ
• 2ο Δημοτικό Σχολείο Γέρακα

• Μουσικό Γενικό Λύκειο Παλλήνης

ΔΗΜΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΥ ΜΕΣΟΓΑΙΑΣ
• 1ο Δημοτικό Σχολείο  

Μαρκοπούλου Μεσογαίας

«Το πρόγραμμα «Μαριέττα Γιαννάκου» είναι το 
πρώτο πρόγραμμα που αφορά μαζικές ανακαι-
νίσεις και βελτιώσεις των υποδομών δημοσίων 
σχολείων, πέρα των υπολοίπων χρηματοδοτι-
κών εργαλείων που αξιοποιούνται για την ανέ-
γερση ή την αναβάθμιση σχολικών μονάδων. 
Μέσα στο καλοκαίρι θα δείτε ανθρώπους να βά-
φουν σχολεία, να κάνουν πολύ ουσιαστικές ερ-
γασίες ανακατασκευής έτσι ώστε τα παιδάκια το 
Σεπτέμβριο να πάνε στα πρώτα αναβαθμισμένα 
κτίρια. Έχουν δίκιο και ακούμε προσεκτικά τους 
γονείς όταν μας θέτουν το ζήτημα των παλαιών 
σχολικών υποδομών. Ανταποκρινόμαστε λοιπόν 
με πρακτικό και μετρήσιμο τρόπο. Με έμφαση 
στα ειδικά σχολεία, τα σχολεία παραμεθόριων, 
νησιωτικών και ακριτικών περιοχών, σε περιο-
χές που επλήγησαν από φυσικές καταστροφές. 
Το σχολικό περιβάλλον, τα σχολεία και οι υπο-
δομές τους δεν είναι ένα κέλυφος χωρίς αξία 
για τη συνολική διαδικασία γνώσης, ανάπτυξης 
και επαφής των παιδιών με τις αξίες. Είναι ο 
πρώτος χώρος, όπου το παιδί μαθαίνει να σέβε-
ται, πρωτίστως, τον εαυτό του. Ένα ευχάριστο, 
φωτεινό, λειτουργικό σχολείο δεν εμπνέει μόνο 
τους μαθητές, κινητοποιεί τους εκπαιδευτικούς, 
ενδυναμώνει τους γονείς, ενισχύει την ίδια τη 
μάθηση. Είναι σημαντικό να αναφέρω ότι στα 
100 εκατομμύρια της πρώτης δωρεάς, θα προ-
στίθενται κάθε χρόνο από εθνικούς πόρους επι-
πλέον 50 εκατομμύρια ευρώ ώστε να αυξάνεται 
ο αριθμός των σχολείων που ανακαινίζονται» 
τόνισε η Υπουργός Παιδείας Σοφία Ζαχαράκη 
κατά την υπογραφή αποδοχής της δωρεάς.

Η πρώτη φάση του προγράμματος «Μαριέττα 
Γιαννάκου» στην Ανατολική Αττική σηματοδοτεί 
μια συντονισμένη και στοχευμένη επένδυση στη 
σχολική καθημερινότητα. Η ουσιαστική αναβάθ-
μιση των υποδομών αναγνωρίζει στην πράξη τη 
σημασία του χώρου για την εκπαιδευτική διαδι-
κασία, διαμορφώνοντας ένα περιβάλλον όπου η 
μάθηση, ο σεβασμός και η έμπνευση μπορούν 
να συνυπάρχουν.

Εργασίες αναβάθμισης 
σε 19 σχολεία 

της Ανατολικής Αττικής 
μέσω του προγράμματος 

«Μαριέττα Γιαννάκου»
Επιμέλεια: Άρτεμις Γκούρλια
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Πρέπει επιτέλους να καταλάβουν όσοι κυβερ-
νούν ότι η Ανατολική Αττική είναι στολίδι και 

όχι η πίσω αυλή του λεκανοπεδίου.

Έχεις και εσύ ένα χωραφάκι κάτω από 2 στρέμ-
ματα που σου άφησε ο παππούς σου, αγόρασες 
ή απέκτησες τέλος πάντων με οποιονδήποτε 
τρόπο; Είναι σε οικισμό κάτω των 2000 κατοί-
κων; Ονειρευόσουν ότι μια μέρα, που θα πάει, 
θα μπορέσεις να χτίσεις εκεί ένα σπίτι; Μπα. Δεν 
γίνεται πλέον. Και για αυτό να ευχαριστείτε τον 
Κυριάκο Μητσοτάκη!

Συγκεκριμένα με το Π.Δ. 129/2025 για την ορι-
οθέτηση οικισμών κάτω των 2.000 κατοίκων, η 
κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας αιφνιδιάζει 
τους πολίτες της Ανατολικής Αττικής και όχι 
μόνο και απαξιώνει τη μικρή ιδιοκτησία και την 

ελληνική περιφέρεια. Επιβάλλει αυστηρούς 
και αναδρομικούς περιορισμούς στη δόμηση 
μικρών οικισμών, γυρίζοντας μας έναν αιώνα 
πίσω στο 1923, αποκλείοντας χιλιάδες μικρές 
ιδιοκτησίες από την οικοδομησιμότητα, αφού 
οικόπεδα που θεωρούνταν μέχρι και πριν από 
λίγες ημέρες άρτια και οικοδομήσιμα, πλέον κα-
θίστανται αγροτεμάχια. Μηδενίζεται έτσι ουσια-
στικά η αξία της περιουσίας των ιδιοκτητών. Το 
εν λόγω διάταγμα απαγορεύει κάθε επέκταση 
ορίων, ακόμα και όταν υπάρχει πραγματική ανά-
γκη, παραπέμποντας αποκλειστικά στη διαδικα-
σία εκπόνησης ΤΠΣ και ΕΠΣ, που όμως έχει ήδη 
καθυστερήσει αδικαιολόγητα.

Αντί να επιλέξει αυτό το εργαλείο η κυβέρνηση 
της Νέας Δημοκρατίας, για άλλη μια φορά, επι-
λέγει τον αποκλεισμό, την ανισότητα, τη μεθό-

δευση της συγκέντρωσης γης σε λίγους και την 
περαιτέρω ερήμωση της υπαίθρου. Συνεχίζο-
ντας τον κύκλο των αυταρχικών της αποφάσεων 
όπως νωρίτερα με το ΝΟΚ, έφερε προς έκδοση 
το ΠΔ χωρίς καμία δημόσια διαβούλευση, χωρίς 
διάλογο με τις τοπικές κοινωνίες και τους αρμό-
διους επιστημονικούς και επαγγελματικούς φο-
ρείς, χωρίς καμία κοινωνική λογοδοσία.

Για αυτό και το παρόν ΠΔ δεν είναι εργαλείο 
ανάπτυξης ή δήθεν περιβαλλοντικής ευαισθη-
σίας, αλλά απόδειξη των πολιτικών επιλογών 
της Νέας Δημοκρατίας: ενίσχυση των προνο-
μίων των λίγων, αδιαφορία για τα δικαιώματα 
πολλών. Απαξίωση της περιουσίας σε Βαρνάβα, 
Βόρεια Αττική, Μεσόγεια, Ανατολική Αττική και 
όλης της υπαίθρου.

Ο Μητσοτάκης κάνει τα οικόπεδα μας αγροτεμάχια  
και απαξιώνει την περιουσία των πολιτών  
της Ανατολικής Αττικής
Γράφει η Βάσια Αναστασίου
Αναπληρώτρια Βουλευτής Ανατολικής Αττικής ΠΑΣΟΚ, Δικηγόρος

Πρόσφατα είχαμε εκλογές σε δύο χώρες της 
Ευρώπης. Στην Ρουμανία τις επαναληπτικές 

του πρώτου γύρου όπου μας θύμισαν Γαλλία και 
τις εκλογές στην Πορτογαλία που μπορεί να μας 
θυμίζουν Ελλάδα;

Στην Πορτογαλία, τα ποσοστά μας θύμισαν κάτι 
από Ελλάδα. Το κεντροδεξιό κόμμα πρώτο με 
32%, το ισχυρό (στην χώρα αυτή) σοσιαλιστικό 
μόλις στο 23% - ένα ποσοστό που προσδοκά να 
έχει το όλον της κεντροαριστεράς στην χώρα 
μας- και το πατριωτικό Σέγκα στο 22% - σαν να 
λέμε το άθροισμα των κομμάτων δεξιότερα της 
ΝΔ στην χώρα μας.  Εκεί οι χώροι είναι ενοποι-
ημένοι ενώ στην Ελλάδα η πολυδιάσπαση δεν 
αφήνει τις δυναμικές να εκφραστούν. Μήπως 
τελικά η Πορτογαλία μας μοιάζει πιο πολύ από 
ότι πιστεύουμε; Μήπως ξανά βλέπουμε στην 
Ευρώπη ότι και στην Γερμανία όπου το αντί-
στοιχο συντηρητικό κόμμα λαμβάνει ποσοστά 
παρόμοια και μετά ακολουθούν με κοντινά απο-
τελέσματα τα όμορα κόμματα των Πορτογάλων; 
Η Ελλάδα τουλάχιστον αυτή την στιγμή παρου-

σιάζει την ίδια εικόνα απλά το εκλογικό σύστημα 
και κυρίως η έλλειψή ηγετικής φυσιογνωμίας 
στα κόμματα αριστερότερα της ΝΔ αλλά και η μη 
πίστη των δεξιότερων κομμάτων ότι … μπορούν, 
βοηθά την απόλυτη πολυδιάσπαση των χώρων.

Την ίδια στιγμή στη Ρουμανία,  μετά την ξεκάθα-
ρη πρωτιά του φιλοτραμπικού και κυρίως ρωσό-
φιλου Σιμιόν στον πρώτο γύρο με 41%, εν τέλει 
νίκησε ο Νταν, δήμαρχος Βουκουρεστίου στον 2 
ο  γύρο με 53%. Όπως και στην Γαλλία έτσι και 
στην Ρουμανία οι προοδευτικές – φιλοδυτικές 
δυνάμεις  κέρδισαν στον 2ο  γύρο αλλά οι αυτο-
αποκαλούμενες πατριωτικές δυνάμεις βγήκαν 
καθαρά πρώτες στον πρώτο γύρο των εκλογών. 
Ο λόγος που δεν κερδίζουν είναι πως δεν μπο-
ρούν να συνασπίσουν ακόμη τις δυνάμεις που 
θα ήθελαν σε ένα δεύτερο γύρο. Κάτι σχετικά 
σύνηθες για έναν υποψήφιο που λαμβάνει ένα 
μεγάλο ποσοστό στον πρώτο γύρο αλλά μετά 
δεν έχει καμία άλλη δεξαμενή. Ο δεύτερος γύ-
ρος είναι πάντα μια άλλη εκλογική διαδικασία, 
κάτι που βλέπουμε συχνά και στην χώρα μας.

Φταίει το σύστημα λοιπόν ή οι συνθήκες;

Η απάντηση είναι προφανής και ποτέ ένα σύ-
στημα - αν δεν προκύψει κάτι τερατώδες – δεν 
μπορεί να αποτελέσει από μόνο του πρόβλημα. 
Όμως αν κάτι μπορούμε να καταλάβουμε από 
την Ρουμανία είναι πως ο ταλαιπωρημένος προ-
οδευτικός χώρος της σοσιαλδημοκρατίας, ένας 
χώρος που πλέον δεν δίνει απαντήσεις σε σύγ-
χρονα ερωτήματα, κέρδισε. Νίκησε με επικε-
φαλής τον δήμαρχο της πρωτεύουσας ο οποίος 
πέραν της ιδεολογικής του τοποθέτησης, κατα-
νοεί την έννοια της πραγματικής πολιτικής και 
της καθημερινής επαφής με τον πολίτη. Μήπως 
τελικά την εποχή που ο Τραμπισμός επικαλείται 
την πραγματική επαφή με ένα μέρος αδικημέ-
νων κοινωνικών στρωμάτων, η προοδευτική 
απάντηση στο ευρύτερο πρόβλημα της σοσι-
αλδημοκρατίας, η οποία έχει σίγουρα χάσει την 
πυξίδα της σε κεντρικό επίπεδο, έρθει πανευ-
ρωπαϊκά από την αυτοδιοίκηση;

Η απάντηση θα έρθει από την Αυτοδιοίκηση;
Γράφει ο Γιώργος Τράπαλης
Πολιτικός Αναλυτής GOOD AFFAIRS

www.efoni.gr 
24ωρη ενημέρωση

ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ
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Η Ελλάδα αντιμετωπίζει μία από τις πιο σο-
βαρές προκλήσεις της σύγχρονης ιστορίας 

της: το δημογραφικό πρόβλημα. Με συνεχώς 
μειούμενες γεννήσεις, γηράσκοντα πληθυσμό 
και φυγή νέων στο εξωτερικό, η χώρα κινδυ-
νεύει να μετατραπεί σε μία «χώρα γερόντων» τις 
επόμενες δεκαετίες. Το δημογραφικό δεν είναι 
απλώς ένα στατιστικό ζήτημα· αποτελεί υπαρ-
ξιακή απειλή για την οικονομία, την κοινωνική 
συνοχή και την εθνική ταυτότητα.

Η ΕΙΚΟΝΑ ΤΗΣ ΚΡΙΣΗΣ

Η υπογεννητικότητα αποτελεί τον πυρήνα του 
προβλήματος. Ο δείκτης γονιμότητας στην Ελ-
λάδα κυμαίνεται σταθερά κάτω από 1,5 παιδιά 
ανά γυναίκα από τη δεκαετία του 1985, πολύ 
χαμηλότερα από το όριο αναπλήρωσης του 
πληθυσμού (2,1). Την πενταετία 2020-2025, οι 
γεννήσεις εκτιμώνται σε μόλις 460.000, έναντι 
853.600 την περίοδο 1978-1983, δηλαδή μεί-
ωση 37%. Παράλληλα, ο πληθυσμός γερνάει 
ραγδαία. Το 2020, το 22,3% των Ελλήνων ήταν 
άνω των 65 ετών, έναντι 8,3% το 1961, ενώ οι 
κάτω των 14 ετών μειώθηκαν από 26,2% σε 
14,2%. Προβλέψεις δείχνουν ότι έως το 2070, 
οι γυναίκες άνω των 90 ετών θα αποτελούν την 
πολυπληθέστερη ηλικιακή ομάδα.

Η μετανάστευση επιδεινώνει την κατάσταση. Η 
οικονομική κρίση του 2010 οδήγησε εκατοντά-
δες χιλιάδες νέους στο εξωτερικό, σε ένα φαι-
νόμενο γνωστό ως «brain drain». Αυτή η φυγή 
στερεί τη χώρα από το αναπαραγωγικό και ερ-
γασιακό της δυναμικό. Η αναλογία εργαζομένων 
προς συνταξιούχους έχει πέσει σε 1,6:1, από το 
ιδανικό 3:1, θέτοντας σε κίνδυνο τη βιωσιμότητα 
του ασφαλιστικού συστήματος.

Επιπλέον, η ερήμωση της υπαίθρου και η υπερ-
συγκέντρωση στην Αττική δημιουργούν περι-
φερειακές ανισορροπίες, με πολλούς δήμους 
στα πρόθυρα δημογραφικής κατάρρευσης. 
Σύμφωνα με μελέτη του Ινστιτούτου δημογρα-
φικών μελετών το προηγούμενο έτος στο 30% 
των δημοτικών ενοτήτων της χώρας (πάνω από 
300) είχαμε λιγότερες από 10 γεννήσεις όλη την 
χρονιά.

ΟΙ ΣΥΝΕΠΕΙΕΣ

Η δημογραφική κρίση απειλεί κάθε πτυχή της 
ελληνικής κοινωνίας. Οικονομικά, η μείωση του 

Το Δημογραφικό:  
το πραγματικό πρόβλημα του Έθνους
Γράφει o Στέλιος Φωτόπουλος
Βουλευτής Ελληνικής Λύσης Α’ Ανατολικής Αττικής

εργατικού πληθυσμού (εκτιμάται ότι το 2035 
θα είναι 0,5-1 εκατ. μικρότερος) περιορίζει την 
παραγωγικότητα και τα φορολογικά έσοδα, ενώ 
αυξάνει το βάρος των συντάξεων και της υγειο-
νομικής περίθαλψης. Κοινωνικά, η γήρανση του 
πληθυσμού αλλάζει τη δομή των κοινοτήτων, με 
λιγότερους νέους να στηρίζουν την πολιτισμική 
και κοινωνική ζωή. Εθνικά, η συρρίκνωση του 
πληθυσμού, που μπορεί να πέσει στα 8 εκατομ-
μύρια έως το 2050, θέτει ζητήματα μακροπρό-
θεσμης επιβίωσης της χώρας.

ΛΥΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟ ΜΕΛΛΟΝ

Η αντιμετώπιση του δημογραφικού απαιτεί άμε-
σες και συντονισμένες πολιτικές.

Πρώτον, η οικονομική στήριξη των οικογενειών 
είναι κρίσιμη. Επιδόματα, δωρεάν πρόσβαση σε 
βρεφονηπιακούς σταθμούς και κίνητρα όπως 
δωρεάν κατοικίες για πολύτεκνους μπορούν να 
ενθαρρύνουν τη δημιουργία οικογένειας. Δεύ-
τερον, η αναστροφή του brain drain μέσω θέσε-
ων εργασίας, καλύτερων μισθών και κινήτρων 
επαναπατρισμού μπορεί να επαναφέρει νέους 
στην Ελλάδα. Τρίτον, η περιφερειακή ανάπτυξη, 
με επενδύσεις σε υποδομές υγείας και εκπαί-
δευσης στην ύπαιθρο, θα ενισχύσει την επα-
νακατοίκηση. Τέλος, η ενίσχυση της γυναικεί-
ας απασχόλησης, μέσω μέτρων για ισορροπία 
επαγγελματικής και οικογενειακής ζωής, είναι 
απαραίτητη, καθώς η Ελλάδα υστερεί σημαντι-

κά σε αυτόν τον τομέα.

ΓΙΑΤΙ ΕΙΝΑΙ ΤΟ ΝΟΥΜΕΡΟ 1 ΠΡΟΒΛΗΜΑ;

Η δημογραφική κρίση δεν διορθώνεται γρήγο-
ρα, καθώς απαιτούνται δεκαετίες για να ανα-
τραπούν οι τάσεις. Επηρεάζει κάθε πτυχή της 
κοινωνίας: από την οικονομική ανάπτυξη και τη 
βιωσιμότητα του ασφαλιστικού μέχρι την πολιτι-
σμική ταυτότητα

Η ΩΡΑ ΤΗΣ ΔΡΑΣΗΣ

Το δημογραφικό δεν είναι ένα πρόβλημα που 
μπορεί να περιμένει. Η ανατροπή των τάσεων 
απαιτεί δεκαετίες, και κάθε καθυστέρηση καθι-
στά τις συνέπειες πιο δραματικές.

Η Κυβέρνηση η οποία πανηγυρίζει για τα θηριώ-
δη πλεονάσματα της Οικονομίας (αυτή είναι μιας 
άλλης ώρας συζήτηση) θα πρέπει να διαθέσει 
κάθε πόρο είτε από το περίσσευμα είτε από το 
υστέρημα του Έλληνα φορολογούμενου (όπως 
πολύ σωστά τόνιζε η Μάργκαρετ Θάτσερ "δεν 
υπάρχει κρατικό χρήμα, μόνο χρήματα των φο-
ρολογούμενων") .

Η Ελλάδα πρέπει να επενδύσει στους νέους, 
στις οικογένειες και στην ύπαιθρο, για να εξα-
σφαλίσει μόνο ένα βιώσιμο μέλλον αλλά την 
ίδια την ύπαρξη της. Αν δεν δράσουμε τώρα, η 
Ελλάδα κινδυνεύει να χάσει όχι μόνο τον πλη-
θυσμό της, αλλά να μείνει μια ανάμνηση στον 
πλανήτη.
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Ο νέος Κώδικας Οδικής Κυκλοφορίας, θε-
σπίζει ένα κλιμακωτό σύστημα ποινών, 

που εστιάζει στη συστηματική παραβατικότητα, 
προβλέποντας έτσι αυστηρότερες κυρώσεις σε 
περιπτώσεις υποτροπής σε επικίνδυνες συμπε-
ριφορές.

Σύμφωνα με το υπουργείο Μεταφορών, η ανα-
μόρφωση του νέου ΚΟΚ έχει στόχο να υπάρξουν 
σημαντικές αλλαγές στην οδική συμπεριφορά 
και τη δημόσια ασφάλεια με βασικό στόχο την 
ουσιαστική μείωση των τροχαίων δυστυχημά-
των στη χώρα.

Η αναμόρφωση και οι αλλαγές βασίζονται με-
ταξύ άλλων σε συγκεκριμένα δεδομένα: η Ελ-
λάδα παραμένει σταθερά πάνω από τον ευρω-
παϊκό μέσο όρο σε θανάτους από τροχαία ανά 
εκατομμύριο κατοίκων, ενώ παραβάσεις όπως 
η χρήση κινητού, η υπερβολική ταχύτητα, η μη 
χρήση ζώνης ή κράνους και η οδήγηση υπό την 
επήρεια αλκοόλ παραμένουν κρίσιμες αιτίες 
πρόκλησης δυστυχημάτων.

Με τις νέες διατάξεις, η Πολιτεία οριοθετεί το 
πλαίσιο ευθύνης των οδηγών και αποσκοπεί 
τόσο στην επιβολή αυστηρών ποινών, όσο και 
κυρίως στη διαμόρφωση μιας νέας κουλτούρας 
οδικής ασφάλειας.

ΤΙ ΑΛΛΑΖΕΙ ΜΕ ΤΟ ΝΕΟ ΚΟΚ

Χρήση κινητού τηλεφώνου 
χωρίς πρόκληση συμβάντος
• Τι ίσχυε: Αφαίρεση άδειας για 60 ημέρες και 

πινακίδων για 60 ημέρες.

• Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 350 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας για 30 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 180 ημέρες.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 1 έτος.

Χρήση κινητού με πρόκληση συμβάντος
• Τι ίσχυε: Αφαίρεση άδειας για 60 ημέρες 

και πινακίδων για 60 ημέρες - Καμία ποινική 
κύρωση για πρόκληση τροχαίου από την 
χρήση κινητού.

• Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 350 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας για 30 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 4 έτη.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 8 έτη.

Ποινικοποίηση: Και στις 3 περιπτώσεις υπάρχει 
εφαρμογή του άρθρου 290Α Ποινικού Κώδικα 
για την επικίνδυνη οδήγηση που περιλαμβά-
νουν ποινές κάθειρξης.

Άρση απορρήτου: Για τη συγκεκριμένη αξιό-
ποινη πράξη, η έρευνα μπορεί να συμπεριλάβει 
και τη διενέργεια άρσης του απορρήτου των επι-
κοινωνιών και των δεδομένων θέσης και κίνη-
σης αυτών, με την τήρηση των εγγυήσεων και 
τις διαδικασίες που προβλέπει ο νόμος.

Μη χρήση προστατευτικού κράνους
Τι ίσχυε: Αφαίρεση άδειας οδήγησης για 60 
ημέρες και στέρηση πινακίδων για 60 ημέρες 
και ο συνεπιβάτης λάμβανε πρόστιμο 50 ευρώ.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 350€, αφαίρεση άδειας 
για 30 ημέρες. Η μη χρήση προστατευτικού 
κράνους από τον συνεπιβάτη τιμωρείται με πρό-
στιμο για τον ίδιο (350 ευρώ), αλλά και για τον 
οδηγό, ακόμη κι αν αυτός φορούσε.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 180 ημέρες.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας έως 1 έτος.

Μη χρήση ζώνης ασφαλείας
Τι ίσχυε: Αφαίρεση άδειας και πινακίδων για 60 
ημέρες, συνεπιβάτης πρόστιμο 50 ευρώ.

Τι θα ισχύει:

• Οδηγός: Πρόστιμο 350 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας για 30 ημέρες.

• Συνεπιβάτης: Η μη χρήση ζώνης από τον 
συνεπιβάτη τιμωρείται με πρόστιμο 150 ευρώ 
για τον ίδιο αλλά και για τον οδηγό, ακόμη κι 
αν αυτός φορούσε.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 180 ημέρες

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας έως 1 έτος

Οδήγηση υπό την επήρεια αλκοόλ 
(0,50 - 1,10 g/l)
Τι ίσχυε: Πρόστιμο 200–700 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας έως 90 ημέρες και ποινική δίωξη σε σο-
βαρές περιπτώσεις.

ΝΕΟΣ ΚΩΔΙΚΑΣ 
ΟΔΙΚΉΣ ΚΎΚΛΟΦΟΡΙΑ 

ΤΙ ΑΛΛΑΖΕΙ 
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Τι θα ισχύει:

• Καθιερώνονται σύγχρονοι τρόποι ανίχνευσης 
που καλύπτουν και ουσίες. Υποχρεωτική 
ακινητοποίηση οχήματος και φύλαξη.

 Για επήρεια αλκοόλ 0,50 - 0,80 g/l: Πρόστιμο 
350 ευρώ και αφαίρεση άδειας για 30 
ημέρες.

Για όριο 0,80 g/l - 1,10 g/l: Πρόστιμο 700 ευρώ 
και αφαίρεση άδειας για 90 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: 1.000 ευρώ, αφαίρεση άδειας 

για 180 ημέρες και στις 2 περιπτώσεις.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 1 έτος.

Οδήγηση υπό την επήρεια αλκοόλ (άνω 
του 1,10 g/l)
Τι ίσχυε: Πρόστιμο 1.200 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας οδήγησης για 180 ημέρες, φυλάκιση 
τουλάχιστον 2 μηνών.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 1.200 ευρώ και αφαίρε-
ση άδειας – πινακίδων για 180 ημέρες, το όχημα 
ακινητοποιείται υποχρεωτικά και φυλάσσεται 
Φυλάκιση από 2 μήνες έως 5 έτη, αφαίρεση 
στοιχείων κυκλοφορίας οχήματος για 10 ημέρες 
- 6 μήνες από το δικαστήριο.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 

αφαίρεση διπλώματος για 7 έτη.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ, 
αφαίρεση διπλώματος για 10 έτη.

Υπέρβαση ορίου ταχύτητας > 50km/h
Τι ίσχυε: Πρόστιμο από 20 έως 175 ευρώ, αφαί-
ρεση άδειας οδήγησης για έως 60 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 700 ευρώ και αφαίρεση 
διπλώματος για 60 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας έως 180 ημέρες.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 1 έτος.

Ταχύτητα >200km/h ή «κόντρες»
Τι ίσχυε: Πρόστιμο 700 ευρώ, αφαίρεση άδειας 
για 30 ημέρες και πινακίδων για 30 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 2.000 ευρώ και αφαίρε-
ση άδειας για 1 έτος

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 2 έτη.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 8.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 4 έτη.

Παραβίαση σηματοδότη
Τι ίσχυε: Πρόστιμο 700 ευρώ, αφαίρεση άδειας 
οδήγησης για 60 ημέρες και στέρηση πινακίδων 
για 20 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 700 ευρώ και αφαίρεση 
άδειας για 60 ημέρες.

Υποτροπές:

• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας έως 180 ημέρες

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 1 έτος

Παραβίαση STOP 
(χωρίς πρόκληση συμβάντος)
Τι ίσχυε: Δεν υπήρχε διάκριση για την πρόκλη-
ση ή μη ατυχήματος. Πρόστιμο 700 ευρώ, αφαί-
ρεση άδειας οδήγησης για 20 ημέρες και στέρη-
ση πινακίδων για 20 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 350 ευρώ και αφαίρεση 
άδειας για 30 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: 1.000 ευρώ, αφαίρεση άδειας 

έως 180 ημέρες.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 1 έτος.

Παραβίαση STOP 
(με πρόκληση συμβάντος)
Τι ίσχυε: Δεν υπήρχε διάκριση για την πρόκλη-
ση ή μη ατυχήματος. Πρόστιμο 700 ευρώ, αφαί-
ρεση άδειας οδήγησης για 20 ημέρες και στέρη-
ση πινακίδων για 20 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 700 ευρώ και αφαίρεση 
άδειας για 60 ημέρες.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ και 

αφαίρεση άδειας για 4 έτη

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ και 
αφαίρεση άδειας για 8 έτη

Οδήγηση χωρίς δίπλωμα
Τι ίσχυε: Φυλάκιση 1–12 μήνες, πρόστιμο 100 
ευρώ, αφαίρεση άδειας για 30 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας για 1 έτος, φυλάκιση έως 2 έτη. Σε πε-
ρίπτωση ατυχήματος, ισχύουν οι διατάξεις του 
Ποινικού Κώδικα για την επικίνδυνη οδήγηση.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 

αφαίρεση άδειας για 4 έτη.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 8 έτη.

Παρακώλυση κίνησης σιδηροδρόμων
Τι ίσχυε: Πρόστιμο από 40 έως 350 ευρώ και 
αφαίρεση της άδειας έως 60 ημέρες και πινακί-
δων έως 20 ημέρες.

Τι θα ισχύει: Πρόστιμο 1.200 ευρώ, αφαίρεση 
άδειας για 60 ημέρες, φυλάκιση έως 5 έτη και 
χρηματική ποινή 2.000 ευρώ.

Υποτροπές:

• 1η υποτροπή:Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 4 έτη.

• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 4.000 ευρώ, 
αφαίρεση άδειας για 8 έτη.

Παρακώλυση δημόσιας συγκοινωνίας
Τι ίσχυε: Δεν υπήρχε κεντρική ρύθμιση. Υπήρ-
χαν μόνο διάσπαρτες διατάξεις για υποπεριπτώ-

σεις, με πρόστιμα από 40 έως 100 ευρώ.

Τι θα ισχύει: Κωδικοποιείται ως παράβαση η πα-
ράνομη στάση ή στάθμευση που παρεμποδίζει 
τη διέλευση οχημάτων δημόσιας συγκοινωνίας.

Πρόστιμο 350 ευρώ και αφαίρεση της άδειας για 
70 ημέρες.

Κυκλοφορία ταξί στις 
λεωφορειολωρίδες
Τι ίσχυε:

• Απαγορευόταν η κυκλοφορία ταξί (και 
έμφορτων) στη λεωφορειολωρίδα.

• Πρόστιμο 100 ευρώ.

• Καμία δυνατότητα για σύντομη στάση.

• Στέρηση διπλώματος μετά από σώρευση 5 
παραβάσεων στο point system.

Τι θα ισχύει:

• Καταργείται η αφαίρεση διπλώματος.

• Πρόστιμο 150 ευρώ όταν παραβιάζεται η 
λεωφορειολωρίδα

• Απαγορεύεται η κυκλοφορία ταξί (και 
έμφορτων) στην λεωφορειολωρίδα με 
σκοπό την ταχύτητα και την αξιοπιστία του 
νέου στόλου των Λεωφορείων σε Αθήνα και 
Θεσσαλονίκη.

Εξαιρέσεις:

1. Επιβίβαση

2. Αποβίβαση (όταν δεν παρεμποδίζεται 
λεωφορείο)

3. Νυχτερινές ώρες

4. Ταξί Μηδενικών Ρύπων

5. Ταξί Ειδικού Τύπου ΑΜΕΑ

Παρκάρισμα σε θέση ΑμεΑ
Τι ίσχυε:

• Αφαίρεση άδειας οδήγησης και πινακίδων 
για 60 ημέρες

Τι θα ισχύει:

• Επιβάλλεται αυξημένο διοικητικό πρόστιμο 
150 ευρώ.

• Αφαίρεση άδειας οδήγησης και πινακίδων 
για 60 ημέρες, ενώ το όχημα απομακρύνεται 
επί τόπου.

Υποτροπές:
• 1η υποτροπή: Πρόστιμο 1.000 ευρώ, 

αφαίρεση διπλώματος για 180 ημέρες.

• 2η υποτροπή: Πρόστιμο 2.000 ευρώ, 
αφαίρεση διπλώματος για 1 έτος.

Όρια ταχύτητας
Τι ίσχυε:

• Γενικό όριο ταχύτητας 50 km/h εντός 
κατοικημένων περιοχών.

• Ειδικά όρια ταχύτητας καθορίζονταν κατά 
περίπτωση με σήμανση.

Τι θα ισχύει:

• Μέχρι 1 Ιανουαρίου 2026 διατηρείται το 
γενικό όριο 50 km/h.

• Από το 2026, εφαρμόζονται νέα όρια 
ταχύτητας, αναλόγως τύπου οδού, εφόσον 
δεν ορίζεται διαφορετικά με σήμανση.



CAVO PISO LIVADI
Απολαύστε εξυπηρέτηση παγκόσμιας κλάσης στο νέο resort της Πάρου,  

κοντά στη Μάρπησσα, περίπου 15 λεπτά μακριά από την Παροικιά.

Τα πολυτελή δωμάτια και οι σουίτες στο Cavo Piso Livadi είναι η τέλεια επιλογή για ζευγάρια  
και οικογένειες που αναζητούν μια ολοκληρωμένη εμπειρία ελληνικού νησιού.

Σε απόσταση 10μ από Παραλία Πίσω Λιβάδι και 400μ από Παραλία Λογαράς, το Cavo piso livadi 
βρίσκεται στο Πίσω Λιβάδι και παρέχει μια μεγάλη γκάμα δωματίων  

και σουιτών που ταιριάζουν στις ανάγκες σας.

Μια ανεπανάληπτη εμπειρία διακοπών σε περιμένει!

ΕΝΑΣ ΕΠΙΓΕΙΟΣ ΠΑΡΑΔΕΙΣΟΣ ΓΙΑ ΟΛΉ ΤΉΝ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ

Κλείσε τη διαμονή σου 
(+30)2284 043300

(+30) 697 358 5085 (WhatsApp,Viber)
info@cavopisolivadi.gr

Cavo Piso Livadi, Piso Livadi 844 00
Για περισσότερες πληροφορίες: cavopisolivadi.gr
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Πώς νιώθετε για την κατάκτηση του πρωτα-
θλήματος και την σπουδαία άνοδο του γυναι-
κείου τμήματος ποδοσφαίρου στην Α' Εθνική;

Η χαρά είναι μεγάλη και για μας και για την το-
πική κοινωνία φαντάζομαι, αλλά και για τον όλο 
τον κόσμο όλων που δούλεψε! Φυσικά τα κορί-
τσια μας, οι προπονητές, η διοίκηση, μέχρι και 
τον τελευταίο φίλαθλο που δούλεψε για αυτή 
την προσπάθεια, ώστε να ανέβει η ομάδα και να 
πάει σε δύο χρονιές στα μεγάλα σαλόνια που 
λέγονται Α' Εθνική.

Σε αυτά τα δύο χρόνια, ποιοι ήταν δίπλα σας;

Σε αυτά τα δύο χρόνια ήταν δίπλα μου οι προ-
πονητές, η γυναικεία ομάδα και ο φίλαθλος 
κόσμος. Εννοείται τα μέλη της Διοίκησης, που 
απαρτίζεται από τους ανθρώπους του Σωμα-
τείου. Από εκεί και πέρα, νομίζω ότι όποιους 
χρειαστήκαμε και όταν τους χρειαστήκαμε, ήταν 
πάντα δίπλα μας.

Τα μελλοντικά σας σχέδια;

Έχε ήδη ξεκινήσει η μελέτη για την Α' Εθνική 
από φτασμένους προπονητές, γυμναστές και 
φυσιοθεραπευτές. Δεν ανεβήκαμε στην πρώτη 
κατηγορία απλά για να συμμετέχουμε, αλλά για 
να κάνουμε πρωταθλητισμό και να συμμετέχου-
με με τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Το Σωματείο 
μας είναι ιστορικό, έχει παίξει σε μεγάλες κατη-
γορίες, αλλά ως Α Εθνική είναι η πρώτη φορά 
που θα αγωνιστούμε. Πάντα, επειδή είμαστε 

παλαιών αρχών, λέμε προηγούνται οι κυρίες. 
Και για αυτό οι κυρίες άνοιξαν τον δρόμο, για 
να έρθουν και άλλες επιτυχίες στην ομάδα μας.

Πάμε λοιπόν και στο ανδρικό τμήμα. Είδαμε 
και τους καινούριους προπονητές άρα έχετε 
πολύ ζεστά φέτος την άνοδο του ανδρικού 
τμήματος, που την περσινή σεζόν τελικά δεν 
έκοψε το νήμα της πρωτιάς.

Έχουμε πάρει έμπειρους προπονητές και γυμνα-
στές για την ανδρική ομάδα, ανθρώπους που 
έχουν υπάρξει στο χώρο του ποδοσφαίρου και 
έχουν πρωταγωνιστήσει σε πολλές ομάδες. Ο 
Πάρης Κωνσταντακόπουλος και Δημήτρης Τσί-
τος κυριάρχησαν πέρσι στην ομάδα της ΜΑΡΚΟ 
και ήταν εκείνοι που την έχτισαν και την έφτασαν 
στο επίπεδο που είναι σήμερα. Με πολλή και 
μεγάλη προσπάθεια καταφέραμε να κλείσουμε 
αυτό το δίδυμο, που είναι συνυφασμένο με την 

ΑΡΉΣ ΉΛΙΑΔΉΣ 
«Ο Αχαρναϊκός είναι η σημαία της πόλης»
Η γυναικεία ομάδα ποδοσφαίρου του Αχαρναϊκού πέτυχε έναν σπουδαίο άθλο: την άνοδο στην Α’ Εθνική, επι-
σφραγίζοντας με τον καλύτερο τρόπο μια χρονιά γεμάτη πάθος, δουλειά και ομαδικότητα. Στο τιμόνι αυτής της 
επιτυχίας βρίσκεται ο Πρόεδρος του συλλόγου, Άρης Ηλιάδης, ο οποίος μιλά αποκλειστικά στη ''Φωνή'' για τη 
μεγάλη αυτή διάκριση αλλά και για τις επόμενες κινήσεις που έχουν ήδη δρομολογηθεί, με στόχο ο Αχαρναϊκός 
να πρωταγωνιστήσει όχι μόνο στο γυναικείο ποδόσφαιρο, αλλά συνολικά στον ελληνικό αθλητισμό.

Συνέντευξη στην Άρτεμις Γκούρλια

επιτυχία. Νιώθω ότι θα έχουμε τεράστια επιτυ-
χία στον Αχαρναϊκό, νιώθω ότι φέτος ο κόσμος 
θα έρθει να απολαύσει την ομάδα την νέα σεζόν 
και θα δει όμορφο ποδόσφαιρο. Ευελπιστούμε, 
πρώτα ο Θεός, να ανέβουμε στη Γ' Εθνική.

Κεφάλαιο μεταγραφές.

Μεταγραφές θα γίνουν θα γίνουν πάρα πολλές. 
Για να ξεκινήσω με το γυναικείο ποδόσφαιρο, 
έχουμε ήδη μιλήσει με παίκτριες του εξωτερι-
κού, γιατί έχουμε την τύχη φέτος να μπορούμε 
να φιλοξενήσουμε 6 αθλήτριες στο γυναικείο 
τμήμα. Είμαστε ήδη, λοιπόν, σε επαφές με πολ-
λές διάσημες αθλήτριες και να περιμένετε τις 
επίσημες ανακοινώσεις. Για το ανδρικό τμήμα, 
έχουμε δώσει τα ηνία στους προπονητές και δεν 
έχουμε ανάμειξη, με τους ίδιους να κάνουν όσες 
προσθήκες ή αφαιρέσεις εκείνοι πιστεύουν πως 
θα ενισχύσου την ομάδα μας. Το αφήνουμε στην 
εμπειρία, γιατί τους εμπιστευόμαστε.

Φέτος, και λόγω της ανόδου, οι προδιαγραφές 
έχουν αλλάξει.

Θα παίζουμε κανονικά στο γήπεδό μας, το οποίο 
έπειτα από μεγάλη προσπάθεια, καταφέραμε να 
αδειοδοτηθεί. Ο Θανάσης Κατσιγιάννης ασχο-
λήθηκε ιδιαιτέρως με αυτό το ζήτημα και φυσι-
κά η διοίκηση και ο Δήμος Αχαρνών. Φέτος οι 
αγώνες μας θα είναι και τηλεοπτικοί, άρα κατα-
λαβαίνετε ότι πρέπει όντως να γίνουν οι απα-
ραίτητες παρεμβάσεις όπου αυτές χρειάζονται 
στο γήπεδο γιατί θα φιλοξενήσουμε πάρα πολύ 
κόσμο από όλη την Ελλάδα για τους αγώνες των 
γυναικών.

Κλείνοντας, ποιο είναι το μήνυμα που θέλετε 
να στείλετε στον κόσμο που αγαπάει και στη-
ρίζει την ομάδα;

Αυτό που θέλω να πω στον φίλαθλο κόσμο του 
Αχαρναϊκού και της τοπικής κοινωνίας μας είναι 
ότι αν είμαστε όλοι μαζί, αυτός ο Σύλλογος θα 
πρωταγωνιστήσει σε πολλούς τομείς. Έχουμε 
αθλητές και αθλήτριες που διαπρέπουν. Έχουμε 
βγάλει αξιόλογους αθλητές από την ομάδα που 
έχουν αξιοποιηθεί σε ομάδες επαγγελματικής 
κατηγορίας και στοχεύουμε σε αυτό. Αν είμαστε 
ενωμένοι και κάνουμε μια μικρή προσπάθεια, ο 
Σύλλογος αυτός που είναι και η σημαία της πό-
λης, θα φτάσει πάρα πολύ ψηλά.

Σας ευχαριστώ πολύ!
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Χαίρετε αγαπητοί μου αναγνώστες,

Εδώ η Κουτσομπόλα σας!

Σας έλειψα, μου λείψατε για αυτό και γύρισα 
για να σας φέρω φρέσκα νέα να διαβάζετε σε 
θάλασσες, βουνά, σε κάμπινγκ και πεντάστερα! 
Όπου τραβάει η ψυχή σας βρε παιδιά... δεν θα 
τα χαλάσουμε ΚΑΙ στις διακοπές. Στην Ανατολι-
κή Αττική που λέτε, το καλοκαίρι, εκτός από εν 
δυνάμει πυρκαγιές κάθε μέρα, έχει και πολλές 
ειδήσεις. Κόσμος πάει, κόσμος έρχεται, εμφύλι-
οι για τα εσωκομματικά αχνοφαίνονται και εγώ 
περιμένω τις Κυριακές πώς και πώς να αλλάζω 
τις παραλίες της αθηναϊκής ριβιέρας, να δω μή-
πως πετύχω κανένα μαλλιοτράβηγμα να σας το 
μεταφέρω.

Στα σοβαρά, πολύ σοβαρά τώρα. Ενώ δεν ξέ-
ρουμε τι μας ξημερώνει και σε ποιο καταφύγιο 
μπορεί να πρέπει να τρέξουμε να κρυφτούμε, 
στην Ελλάδα μας έχουμε επιστροφές- ίσως 
καταστροφές, που λέει και ο αγαπημένος μου 
Τερζής. Και εκεί που ψάχνω να δω αν από τη Ρα-
φήνα θα ξεκινήσει την επανάσταση ο Αντώνης, 
δεν βλέπω φως και μάλλον η Ραφήνα στηρίζει 
Σούνιο! Μένει να δούμε τελικά ποιος θα κάνει 
το κόμμα με το μεγαλύτερο ποσοστό πατριωτι-
σμού...

Αν και οι εθνικές εκλογές ακόμα- μάλλον- είναι 
μακριά, βλέπω σφαγή για τα ψηφοδέλτια της 
Ανατολικής Αττικής. Τώρα εδώ σε θέλω ανα-
γνώστη μου, γιατί το plot twist δεν είναι η Ζα-
χαράκη που βιάστηκαν μερικοί να διώξουν από 
την περιοχή. Οι δικές μου πληροφορίες λένε ότι 
η υπουργός παραμένει κανονικά στο ψηφοδέλ-
τιο της Ανατολικής Αττικής και μαζί της έρχονται 
Σμυρλής- που ναι, όντως το σκέφτηκε δεύτερη 
φορά- και Θεμιστοκλέους. Θα μου πεις τώρα 
Κουτσομπόλα μου, αυτά τα νέα ήρθες να μας 
πεις; Μπαγιάτεψαν... Θα σου πω λοιπόν για να 
μην λες ότι δεν σου δίνω ειδήσεις, ότι ακούγε-
ται έντονα νυν βουλευτής για άλλο κόμμα. Ναι 
καλά άκουσες, με το ένα πόδι εκτός ΝΔ είναι ο 
εκλεγμένος και ψάχνει αλλού φωλιά... και μάλ-
λον εκλογή. Δεν τα γράφω για τον πρώην ευερ-
γετημένο που ξαφνικά θυμήθηκε τη διεύρυνση 
του κυβερνώντος κόμματος στο κέντρο. Άλλω-
στε ο συγκεκριμένος το τελευταίο διάστημα δεν 
φημίζεται για την επιτυχία του στις εκλογικές 
διαδικασίες.

Έχω όμως μια απορία βρε παιδιά, πώς γίνεται να 
είμαστε τόσο αγαπημένοι αλλά να ''ψαχνόμα-
στε'' σε διαφορετικά κόμματα; Δεν τα λέμε στο 
σπίτι μας; Αχ αυτές οι απορίες σου βρε Κουτσο-
μπόλα μου, αχ!

Για να μην σου λέω κάθε φορά για τα του ΠΑ-
ΣΟΚ-πού φαίνεται πως κάνουν τη δική τους ανα-
δρομή στο παρελθόν με τα των μνημονίων-, ΣΥ-
ΡΙΖΑ και συναφή, θα σου πω ότι και αυτά τα ψη-
φοδέλτια παίζουν με λίγους νικητές και πολλούς 
αναπληρωματικούς. Τώρα αν ο Αλέξης προλάβει 

την ανασύσταση της Κεντροαριστεράς, βλέπω 
τον νυν βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ ολοταχώς προς 
τα εκεί και θα σφάζονται μετά οι εναπομείναντες 
υποστηρικτές Φάμελλου, Πολάκη και Παππά για 
την έδρα της Ανατολικής Αττικής, αν καταφέρει 
το κόμμα να μπει στη Βουλή! Αν και κάτι μου λέει 
ότι στον ο αγαπημένος- αυτή την περίοδο- του 
ΣΥΡΙΖΑ από τον όμορφο Ωρωπό, δεν θα διακιν-
δυνεύσει να κατέβει στην περιοχή. Του τα έχουν 
ακόμη μαζεμένα στο χωριό του.

Οι κατάρες του Λίτσα 
"πάγωσαν" τον Ωρωπό
Και μιας που είπα για την περιοχή, να σας πω 
ότι πρωτοφανή πράγματα συμβαίνουν τις τελευ-
ταίες ημέρες στον Δήμο Ωρωπού. Ο σύμβουλος 
της αντιπολίτευσης Κωνσταντίνος Λίτσας προ-
κάλεσε θερμό επεισόδιο που προκάλεσε αλγει-
νή εντύπωση και έδειξε το χαμηλό επίπεδο της 
αντιπολίτευσης. Κατά τη διάρκεια της Δημοτικής 
Επιτροπής ο κύριος Λίτσας, παρουσία όλων των 
συμβούλων, καταράστηκε τα παιδιά όσων έχουν 
ψεύτικα προφίλ στο Facebook και γράφουν 
εναντίον του. Παρότι τόσο ο πρόεδρος της Δη-
μοτικής Επιτροπής και Δήμαρχος Γιώργος Γιαση-
μάκης, όσο και ο αρχηγός της παρατάξεως του 
κύριος Δημήτρης Κιούσης του ζήτησαν να ανα-
καλέσει εκείνος όχι μόνο δεν ανακάλεσε, αλλά 
και επανέλαβε την άθλια φράση τονίζοντας "να 
ψοφήσουν τα παιδιά όσων έχουν ψεύτικα προ-
φίλ". Η τοποθέτηση του κυρίου Λίτσα προκά-
λεσε αναστάτωση, ένταση και διακοπή της συ-
νεδρίασης της δημοτικής επιτροπής για πρώτη 
φορά από συστάσεως της. Το χειρότερο όμως 
είναι πως παρά τις παραινέσεις του αρχηγού της 
αντιπολίτευσης ο κύριος Λίτσας σε μια προσπά-
θεια κυριαρχίας αγνόησε τον αρχηγό του και 
εδώ και μια εβδομάδα είναι εξαφανισμένος από 
προσώπου γης καθώς αντιλήφθηκε πως όλα 
έχουν όρια και πως ο ίδιος κινείται εκτός ορίων 
εδώ και πολύ καιρό.

Έπεται συνέχεια...

Ο πρώην, ο πολύ αγαπητός 
και ο πρώην της Περιφέρειας...
Δεν θα πάω και πολύ μακριά, μια βόλτα μέχρι 
τον Δήμο Διονύσου, όπου η διοίκηση της κυρίας 
Μαϊχόσογλου μάλλον έχει κάνει και τους μεγα-
λύτερους εχθρούς της διοίκησης του κυρίου 
Καλαφατέλη να μετανιώνουν για την απόφασή 
τους να τη στηρίξουν. Αλλά επειδή εγώ δεν πρό-
κειται να γίνω Αντιδήμαρχος, όσο και να γκρι-
νιάζω για τα πεπραγμένα της δημοτικής αρχής, 
λέω να σας πω ότι ήδη στην περιοχή οι συζητή-
σεις για την επόμενη μέρα έχουν πάρει φωτιά. 
Ο πρώην Δήμαρχος Γιάννης Καλαφατέλης ασκεί 
κανονικά το ρόλο του ως αντιπολίτευση αλλά 
και ως ένας εκ των υποψηφίων για τις εκλογές 
του 2028, αφού οι συναθροίσεις και οι χαιρε-
τούρες δίνουν και παίρνουν. Και επειδή εμένα 

μου αρέσει να μιλάω με ονόματα, μαθαίνω ότι 
εδώ και καιρό ο πολύ αγαπητός Πρόεδρος του 
Εμπορικού Συλλόγου της περιοχής, κ. Νεκτά-
ριος Πίλτσης δέχεται κρούσεις για να ηγηθεί 
στις επόμενες δημοτικές εκλογές. Τώρα για τον 
πρώην ισχυρό άνδρα της Περιφέρειας Αττικής 
που ακούγεται ότι θέλει να είναι επικεφαλής πα-
ράταξης και ζητάει στήριξη από βουλευτές της 
ΝΔ, αυτοί φαίνεται ότι δεν είναι πολύ θερμοί... 
Ποιος ξέρει, μάλλον κάτι θα ξέρουν...

Ο Μάδης, το Φόρουμ του ΣΠΑΥ  
και η πίεση που απέδωσε καρπούς
Τις εντυπώσεις έκλεψε ο Ισίδωρος Μάδης ως 
πρόεδρος του ΣΠΑΥ με το πρώτο φόρουμ που 
διοργανώθηκε επί της θητείας του. Επί δύο ημέ-
ρες από την Παιανία πέρασε η αφρόκρεμα της 
πολιτικής σκηνής και της επιστημονικής κοινό-
τητας παράγοντας πολιτικό αποτέλεσμα. Πλέον 
με ενδιαφέρον αναμένονται τα συμπεράσματα 
του φόρουμ με τα οποία ανά χείρας ο πρόεδρος 
αναμένεται να διεκδικήσει τα μέγιστα για τον 
Υμηττό. Έτσι τουλάχιστον ακούγεται.

Μένουμε στην Παιανία. Από χρόνια ο δήμαρχος 
πίεζε το Υπουργείο Πολιτισμού για την παραχώ-
ρηση του σπηλαίου Κουτούκι στον δήμο. Στον 
πρόσφατο απολογισμό που έκανε προανήγγειλε 
πως περνάει οριστικά στον Δήμο Παιανίας. Και 
όπως η στήλη είναι σε θέση να γνωρίζει η σχε-
τική απόφαση του υπουργείου Πολιτισμού ήδη 
υπογράφηκε. Ένα ένα τα κάνει πράξη ο Ισίδω-
ρος Μάδης. Προσεχώς περισσότερα.

Ο Βρεττός, η αντιπολίτευση του 
Facebook και των ψεύτικων προφίλ 
και οι δημοσκοπήσεις
Και να σε πάω αναγνώστη μου στις Αχαρνές, 
γιατί κατηγορούν την αφεντικίνα μου ότι δεν 
γράφει τα κακώς κείμενα, ως ευνοούμενη του 
Δημάρχου Σπύρου Βρεττού. Για να μην το παίρ-
νει προσωπικά, μπήκαν και τα άλλα μέσα στην 
εξίσωση, παράπονο κανείς δεν έχει. Να σου πω 
αγαπημένο ψεύτικο προφίλ ότι η κριτική είναι 
καλοδεχούμενη, αν δεν είσαι όμως από εκείνα 
τα ψεύτικα προφίλ που αναδημοσιεύουν άλλους 
τάχα αντικειμενικούς και αμερόληπτους δημοσι-
ογράφους, που όλο δήθεν αποκαλύψεις κάνουν 
αλλά κανείς δεν τους παίρνει στα σοβαρά γιατί 
έχουν δώσει δείγματα γραφής χρόνια. Για να το 
λήξω γιατί εδώ είστε για να διαβάζετε ειδήσεις, 
να σας πω ότι η αντιπολίτευση του Δημάρχου 
Αχαρνών θυμίζει πολύ την αντιπολίτευση προς 
τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Ανεπαρκής και με πε-
ριορισμένη εμβέλεια.

Δεν ξέρω ποιος θα είναι ο επόμενος αντίπαλος 
του Δημάρχου, ποιος θα φύγει, ποιος το σκέφτε-
ται και ποιος προσπαθεί να κινήσει τα νήματα για 
να έχει τον πρώτο ρόλο. Ξέρω όμως ότι οι δι-
οικήσεις επιδοκιμάζονται και αποδοκιμάζονται 
στις εκλογές και από τους ψηφοφόρους. Και 

ΤΑ ΠΑΡΑ-ΦΩΝΉ-ΜΑΤΑ: 
Ή Ζαχαράκη που μένει Ανατολική Αττική, η Ραφήνα και το Σούνιο 
και οι απορίες της Κουτσομπόλας!

ΠΟΛΙΤΙΚΗ
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όσο η αντιπολίτευση- εκλεγμένη ή κατά φα-
ντασίαν- μένει σε λογύδρια και ανακοινώσεις, 
που πολλές φορές δεν έχουν γράψει από μό-
νοι τους, τότε καταλήγει να είναι μια τρύπα στο 
νερό. Όσο για τις δημοσκοπήσεις που εντέχνως 
''φυτεύουν'' νέες και νέους υποψηφίους, καλό 
θα είναι να μην είναι poll στο facebook, γιατί όσο 

να ναι, χάνουν και την εγκυρότητά τους. Αν θα 

έκανα πάντως μια πρόβλεψη ως Κουτσομπόλα, 

θα σας έλεγα ότι πολλοί φερέλπιδες υποψήφιοι, 

σκοντάφτουν πρώτα σε όσους δεν εγκαταλεί-

πουν- ακόμα- τον νυν Δήμαρχο και στο νέο νόμο 

για την Αυτοδιοίκηση που έρχεται.

Αχ, πολλά σας είπα και ξέρω ότι θα αναρωτιέ-
στε... Μέχρι την επόμενη φορά- που θα είναι 
πολύ σύντομα-, να περνάτε καλά, να κάνετε 
πολλά μπάνια και να με διαβάζετε!

Φιλιά,

Η Κουτσομπόλα σας!

 Και CEO και wannabe κομματάρχης 
της Ανατολικής Αττικής πάνε μαζί;  

Αν δεν είσαι CEO βρε κανονικός,  
πας από Μεσόγεια- Πάρνηθα έτσι για να πάρεις 

τον αέρα σου...ή να ψάξεις και καμία δουλειά!

 Θέλει να γίνει βουλευτής ή Δήμαρχος; 
Βουλευτής δεν μπορεί και όλο ζητάει 

το χρίσμα... Έλα όμως που δεν θα το πάρει...

 Και άλλη υποψήφια βουλευτής, 
πιο νοτιοανατολικά αυτή τη φορά... 

ή μήπως και εκείνη τελικά θέλει τη θέση 
του Δημάρχου; Άλλωστε τη ''θητεία'' της 

στον συγκεκριμένο Δήμο ακόμα 
την μνημονεύουν...

 Ποιος βουλευτής είναι έξαλλος που χάνει 
την επιρροή του και ίσως την επόμενη εκλογή του;

 Tί κρύβεται πίσω από την 
εσωκομματική κόντρα στη ΝΔ στις Αχαρνές;

 Ποιος είναι ο Δήμαρχος που εξετάζει 
να είναι άλλου υποψήφιος το 2028;

 Ποιος θέλει να γίνει Δήμαρχος 
στο Μαρκόπουλο;

 Δήμαρχος που υποκινεί αναταραχές 
μέσα στο δημοτικό συμβούλιο υπάρχει; 

Mήπως έχει αφανείς συμβούλους για αυτό;

 Πόσοι θα είναι απέναντι στον Δήμαρχο Σπάτων 
Αρτέμιδας στις επόμενες εκλογές; 

Ζυμώσεις πολλές...

 Ποιος περιμένει την κίνηση κάποιας 
για να δει αν θα πάρει την απόφαση να είναι 

ο ίδιος υποψήφιος Δήμαρχος 
την επόμενη φορά στον Δήμο του;

ΚΑΛΟΚΑΙΡΙΝΑ QUIZ




